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Ringvej 32
DK-7700 Thisted
Tlf. 97 92 34 88, Fax: 97 91 13 52

e-mail: post@thisted-gymnasium.dk

www.thisted-gymnasium.dk

Rektor
Søren Christensen

Kontorets åbningstider
Mandag - torsdag: 7.30-16.00
Fredag: 7.30-15.00

Skoleåret 2018-19 begynder 
mandag 13. august

Lærere og nuværende elever møder kl. 8.00 

Nye eleverne møder kl. 9.00
i Teutonersalen
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Hver anden torsdag formiddag suser psykolog Tove Kristian-
sen gennem gymnasiets fællesareal og lander på sit besked-
ne kontor . Her sidder hun de næste tre-fire timer og rådgiver 
elever om de problemer, de fortæller hende om . Hendes af-
talekalender er booket så meget, at hun er nødt til at have en 
venteliste på samtalerne . Efter Tove Kristiansens opfattelse 
er det både godt og skidt, at så mange elever opsøger hen-
de . Skidt fordi så mange føler, at de er rendt ind i problemer, 
de ikke selv føler sig i stand til at løse . Og godt fordi de kom-
mer og får snakket problemerne væk .

Af Orla Poulsen

„Du er ikke syg, du er fuldstændig normal“
Skolepsykologen:

Skolepsykolog Tove Kristiansen

For fyrre år siden blev Tove Kristiansen selv student fra 
Thisted Gymnasium . Hun kan sagtens erindre, dengang det 
var hende selv, der færdedes rundt på skolen i tre år . Den 
gode oplevelse af gymnasietiden i Thisted deler hun med 
sine to døtre, der også tog deres studentereksamen på TG . 
Psykologen har ikke altid været psykolog . Allerede som 
22-årig var Tove Kristiansen uddannet som skolelærer og 
havde godt med rejseblod i årene . Det blev til ni år i udlan-
det med tilknytning til forskellige DANIDA-projekter i blandt 
andet Bangladesh og Afrika . Også en tid i USA blev det til . 
Så blev det tid til at bruge fem år på et psykologistudium, 
der har ført til et arbejdsliv som psykolog med specielt fokus 
på børn og unge . Foruden tilknytningen til Thisted Gymnasi-
um driver Tove Kristiansen egen klinik på Mors . Kontakten til 
gymnasieleverne i Thisted kommer ofte i stand via mail eller 
telefon/sms - og nogle gange bliver rådgivningen til en lang 
korrespondance gennem e-mails .

Angsten for ikke at slå til

Ifølge psykologen stilles der så store krav til de unge, som 
ikke føler, at de slår til . Krav om at der skal præsteres i en 
sådan grad, at man som ung føler sig overvundet . Det er en 
voldsom tendens, der hører tiden til, hævder Tove Kristian-
sen .

- Det er navnlig pigerne, der bliver ofre i dette spil . Allerede 
tidligt i folkeskolen bliver der lagt op til, at børn og unge men-
nesker skal planlægge deres fremtid, derfor bliver angsten 
for ikke at komme ind på de ”rigtige” uddannelser genereret  
allerede inden, man kommer ind på en ungdomsuddannelse . 
Hovedparten af dem, der kommer til mig, er piger, som er 
rigtig dygtige, og piger, der ikke behøver at være nervøse for, 
om de skal klare sig . Det er piger, der stiller høje krav til sig 
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selv uddannelsesmæssigt, udseendemæssigt, vægtmæssigt 
- og socialt! På en lang række områder er der nogle idealer, 
som navnlig unge piger synes, de skal leve op til . Den ten-
dens er blevet forstærket de senere år . Isoleret set er det 
godt, at så mange som muligt skal have en uddannelse, men 
det betyder også, at adgangskravene stiger på uddannelses-
stederne . Og hvis man ikke kommer ind på drømmestudiet 
med det samme, så er man ikke en succes! Sådan opleves 
det desværre af mange, der føler, at det er pinligt at søge ind 
på kvote to på en uddannelse . Den gængse - og fejlagtige 
opfattelse - er, at kvote to er for dem, der ikke kan finde ud 
af det! Det er jo tankevækkende! For mange er det en stor 
øjenåbner, når man forklarer, hvad det rigtigt vil sige at søge 
ind på henholdsvis kvote 1 og kvote 2 . Det er forestillingen 
om den lige vej til den ideelle verden, der her gør sig gæl-
dende . Det er en forstærket samfundstendens, vi ser . Og den 
tendens er forældre med til at forstærke, fordi vi så gerne vil, 
at det går godt for vores børn . For mange af os forældre er 
vores børn vores projekt, og børnenes succes er jo også et 
spejl af vores rolle som succesfulde forældre .

Ifølge Tove Kristiansen er der forældre, der ”omklamrer” de-
res børn . Men forældre skal huske på, at børn og unge - uan-
set alder - er hele mennesker, der i virkeligheden har masser 
af kompetencer til at klare sig selv, siger hun, og oplever, at 
det er hele vores samfund, der kræver ”den lige vej” . 

Urealistiske krav

- Mange, der kommer til mig, har allerede på forhånd fået 
stillet en diagnose . Det kan være social angst, præstations-
angst eller en depression . Nogle få stykker anbefaler jeg at 
tage til egen læge for at snakke om deres problemer . Men 
for de flestes vedkommende er der IKKE en diagnose . Men 
man er ramt af sig selv og de urealistiske krav, man stiller til 
sig selv! Man er tilsyneladende ikke god nok, hvis man ikke 
får 12-taller på eksamensbeviset! 

Angsten for angsten

- Der er mange, der har angstsymptomer med hjerte-
banken og sveder, f .eks ., når de skal fremlægge noget 
for klassen .  Det tager jeg meget alvorligt! Men det er 
ikke invaliderende – og det er som udgangspunkt ikke 
en sygdom at være nervøs . Man har heller ikke stress, 
fordi man har travlt . Men man kan få stress, hvis man 
har for travlt over tid . Selv om man sover dårligt op til 
en eksamen – er det vigtigt ikke at sygeliggøre det . Det 
budskab, jeg gerne vil sende fra denne stol, er, at jeg sy-
nes, det er meget opløftende at se, hvor lidt, der skal til, 
før de fortvivlede elever kommer til tænke: Selvfølgelig 
kan jeg det - og hvor lidt der skal til for, at de igen får sat 
tingene i det rette perspektiv . For netop sammen per-
spektiverer vi den enkeltes problemer f .eks . ved at stille 
spørgsmålet: Hvad er det værste, der kan ske? Lev med 
det, der er svært i stedet for at undgå det . Det handler 
for mange om angsten for angsten . Og man skal erken-
de, at andre ikke går så meget op i, hvordan man frem-
står succesmæssig – som man selv gør! Men selvfølge-
lig er man meget optaget af sig selv netop som ung .

Okay at have et problem

- Jeg plejer at sige, at man aldrig er klogere, end når man 
kender sin egen begrænsning, for så kan man tage den der-
fra . Man har det bedst med at erkende, at det er okay at have 
et problem, uanset om det er stort eller lille – og det er okay 
at få nogen til at hjælpe med at perspektivere problemerne! 
De fleste elever, jeg møder, har en god erfaring med at kom-
me her og lette deres hjerte uden, at det skal gøres til noget 
særligt . Der er heldigvis ikke noget tabu omkring det . Små 
problemer kan godt vokse til store problemer - og for mange 
er det en stor trøst at høre mig sige: ”Jamen, det du oplever, 
er jo ingen sygdom . Du er bare kørt lidt af sporet, lad os se, 
hvordan vi kan få dig tilbage igen . Du er ikke syg, du er fuld-
stændig normal“ . 
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Knivskarpe gymnasielever på arbejde
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Af Marie Kirketerp

Marcus Bøjer, elevrådet: Vi kan komme med lige nøjagtig 
de forslag, vi vil,

Besøg hos elevrådet
Det bliver frikvarter, og eleverne skynder sig ud til deres 
pladser for at holde pause . Nogle elever har dog andre 
planer i dag . De samles i et lokale, hvor de alle har en 
ting til fælles . De ønsker at gøre skolen til et bedre sted 
at være og danner sammen elevrådet på Thisted Gym-
nasium . Ca . 2-3 gange om måneden mødes gruppen af 
unge mennesker for at sætte problemer under debat, 
komme med forslag til forbedring eller bare have en 
snak om, hvordan det hele går på skolen . Denne mid-
dag bliver fænomenet “kontorstoleræs” og første sko-
ledag bragt på banen . Flere forskellige udvalg mangler 
medlemmer, og da formand, Gustav Holm, søger efter 
frivillige, bliver der først helt stille . Derefter en smule indi-
viduel snak, hvorefter folk begynder at melde sig . 

Vi har indflydelse

Marcus Bøjer, som er medlem af elevrådet, påpeger at 
gymnasiets elevråd ikke er sammenligneligt med det i 
folkeskolen: “Der havde man ikke den helt store indfly-
delse i virkeligheden, og det synes jeg virkelig, vi har 
her . Vi kan komme med lige nøjagtig de forslag, vi vil, og 
er i hvert fald sikre på at få det taget op til behandling . 
Lærerne og skolens ledelse tager os seriøst .” 

Hver klasse stiller med to repræsentanter og to supple-
anter, som alle ønsker at gøre en forskel til fordel for 
deres tid på gymnasiet . Alt lige fra elevkultur til under-
visningens forløb bliver muligt at få indflydelse på for det 
enkelte individ, og det har en positiv effekt på elevernes 
trivsel . Marcus udtaler: “Det er meget sjældent, jeg har 
oplevet, at folk har haft en dårlig oplevelse med at være 
i elevrådet eller oplevet, de ikke fik mulighed for at gøre 
en forskel .” 

På trods af de mange positive effekter, elevrådet har, 
er der dog en ting ved medlemskabet, som frustrerer 
nogle medlemmer, og da jeg spørger ind til det lidt ind-
skrænkede fremmøde til dagens møde, siger Bøjer med 
en blanding af seriøsitet og et lille smil: “Ja, det er så det 
med, at det ligger i et frikvarter .” 
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Slut med internet ved eksamen!
Der må almindeligvis ikke anvendes adgang til internet-
tet i forbindelse med eksamen! Beslutningen er truffet 
af undervisningsminister Merete Riisager (LA) og blev 
bekendtgjort i marts i år. 

Forbudet mod brug af internettet til eksamen gælder for 
elever, der er begyndt i gymnasiet efter 1 . august 2017 . 
Forbudet gælder med få undtagelser ved alle mundtlige 
og skriftlige eksamener i gymnasiet . 

Det nye er således, at ved skriftlige prøver afviklet via 
Netprøver .dk benyttes internettet alene til at hente op-
gaven og aflevere besvarelsen på Netprøver .dk .

Ifølge bekendtgørelsens § 6, stk . 4 må eleverne godt  
anvende internettet for at få adgang til digitalt undervis-
ningsmateriale, der er blevet anvendt i undervisningen 

”såfremt det ikke kan medbringes og opbevares lokalt“ . 
Ifølge § 6, stk . 5 skal elevernes egne notater og egne ar-
bejder medbringes og opbevares lokalt på deres egen 
computer under prøven . Eleverne har dog i tilfælde, 
hvor ”materialet har en sådan karakter, at det ikke kan 
opbevares lokalt, adgang til at tilgå materialet via inter-
nettet under prøven” . Det betyder i praksis, at alt materi-
ale fra Lectio og konferencesystemer skal downloades 
inden eksamen og gemmes lokalt på computeren . 

Ministeriets fortolkning

Det er ikke nogen hemmelighed, at de nye regler om 
anvendelse af nettet ved eksamen har været udsat for 
en voldsom kritik . Blandt andet har GL´s formand kaldt 
forbudet både „utidssvarende og spild af ressourcer“ .

I januar bad bladet Gymnasieskolen Ministeriet om en 
uddybning af de nye regler . Og ifølge Ministeriet må ele-
verne godt bruge internettet for at få adgang til digitale 
ordbøger og i-bøger, som har været brugt i undervis-
ningen, men ikke til e-bøger, da de kan downloades og 
opbevares lokalt .

Eleverne må heller ikke gå på nettet for at hente kon-
krete opslag i databaser, opslag i Wikipedia, opslag i 
Infomedia og lignende, der er blevet brugt i undervis-
ningen, fordi de også kan opbevares lokalt . Det er – iflg . 
Ministeriet - ledelsen på den enkelte skole, der skal af-
gøre, om det i praksis er muligt for eleverne at opbevare 
noter og egne arbejder på computeren . Materiale, der 
ikke kan opbevares lokalt, kan eksempelvis være tv-klip 
og animationer fra nettet eller tilsvarende, der indgår i 
eksaminationsgrundlaget for en prøve, for eksempel i 
en portfolio eller som en del af et selvstændigt projekt .

D

Af Orla Poulsen
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Filmworkshop om fremtidens 
Thisted

”Thisted er en gammel købstad med et gammelt historisk 
centrum med krogede gadeforløb, torve og pladser, belig-
gende ud til fjorden og gennembrudt af ådale, som giver 
byen sit kuperede terræn . Men byen er også meget andet! 
Det er dét sted I bor, lever, går i skole og arbejder, bruger 
jeres fritid, går til forskellige aktiviteter, laver sport, handler, 
bruger byens forskellige kulturelle tilbud og meget mere . 
Og hver dag transporterer jer mellem alle disse aktiviteter 
og gøremål . Det overordnede tema for jeres film er, hvordan 
fremtidens Thisted ser ud, hvilke udfordringer venter samt, 
hvilken udvikling står byen overfor?”

Sådan hed det i oplægget fra projektleder Rie Rosenkans 
Gjedsted, da Thisted Kommune i efteråret 2017 inviterede 
Thisted Gymnasiums mediefagselever med på banen for at 
komme med bidrag til Thisteds udviklings- og infrastruktur-
plan 2018-2030 . Og der blev gået til makronerne! Godt 60 
elever – hovedsageligt fra 1g – gik i gang med at producere 
film, der lagde op til en debat . Alt sammen skete på én dag, 
hvor Teutonersalen blev omdannet til et stort produktions-
lokale med klippefaciliteter . Femten film blev det til . Som en 
særlig motiverende faktor havde Thisted Kommune udlovet 
en Ipad til hver af deltagerne bag den bedste film, der blev 
kåret ud fra dens idé og dens værdi for byen, kreativitet og 
evne til at formidle budskabet . Desuden stillede kommunen 
også filminstruktør Peter Alsted til rådighed som konsulent 
for grupperne .

Fraflytning

Derfor mener vinderne, at en naturvidenskabelig afdeling af 
Aalborg Universitet skal til Thy .

-Vi kiggede efter, hvad der får folk til at flytte til storbyerne, 
og så tænkte vi, at det skulle til Thy . Så ville vi udnytte det, 
som vi kan byde på, nemlig vores natur, sagde Jacob Ander-
sen, en af de fire vindere .

Flere af de fire vindere ville da også overveje at blive i Thi-
sted, hvis der havde været et universitet, men ikke alle .

-Jeg vil gerne ud og prøve noget andet, jeg har jo boet i Thy 
altid . Men jeg vil da gerne tilbage til Thy . Her er jo dejligt, 
sagde Malthe Grønkjær .

Nye øjne

-Ideen rækker bredt ud, der var flere film, som havde ideen 
om et universitet i Thy, men de her tog det et step dybere, og 
de gjorde det konkret, sagde Peter Alsted, om vinder-filmen .

-De unge ser tingene med fornyede øjne . De er åbne for 
nogle helt andre ting end ældre . Der var helt sikkert flere 
interessante projekter, og der er rigeligt at tage fat på, sagde 
Rie Gjedsted .

Om projektet bliver gentaget det kommende år er stadig 
usikkert . Men mediefagseleverne står klar!

Af Orla Poulsen
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Æresstudenten begyndte som kokkeelev
For fjerde gang blev der udnævnt en æresstudent 
blandt Thisted Gymnasiums tidligere elever . Det er en 
hæder, der kan gives til en person, der har „forvaltet 
sin eksamen fra skolen på eksemplarisk vis og til gavn 
for samfundet og helt i overensstemmelse med ånden i 
skolens første motto: drøm, tanke, dåd“ . Udnævnelsen 
fandt sted ved gymnasiets gallafest i Thyhallen .

Det blev Anders Kofod-Petersen, der modtog gave, dip-
lom og blomster blandt andet for sin indsats som formid-
ler af naturvidenskab og sin forskning indenfor kunstig 
intelligens . Anders Kofod-Petersen blev HF-student i 
1993 og er i dag vicedirektør ved Alexandra Instituttet, 
København og professor ved Norges Teknisk-naturvi-
denskabelige universitet i Trondheim .

Karrieren begyndte med et år på levnedsmiddelafde-
lingen på Teknisk Skole, Men en dårlig ryg skubbede 
ham på HF på Thisted Gymnasium, hvor han efter eget 
udsagn ikke var nogen mønsterelev, hvis man skal måle 
indsatsen ud fra tilstedeværelse . Men de naturvidenska-
belige fag interesserede ham, fordi han har en næsten 
irriterende nysgerrig sjæl, som han selv udtaler .

- Tro og holdninger, som man ikke kan føre et fornuf-
tigt argument for, hader jeg nærmest, siger Anders Ko-
fod-Petersen . 

Fra København til Trondheim

Med en HF-eksamen i baglommen gik rejsen til et studi-
um af fysik og datalogi på Københavns Universitet, hvor 
han for første gang i sit liv indså nødvendigheden af at 
lære et pensum .

Fordi han blev forelsket i en pige fra Norge, endte han 
snart som studerende ved universitetet i Trondheim .

Det viste sig at være Norges bedste miljø for forskning 
i kunstig intelligens, som Anders Kofod-Petersen ivrigt 
engagerede sig i, medens han arbejdede ved siden af - 
og blandt andet drev eget firma .

Hvad med en doktorgrad?

- Da jeg langt om længe blev kandidat, ringede min vej-
leder og spurgte: „Vil du have en doktorgrad?“ - jo, nu 
du siger det . Og så tog jeg også den! Jeg kan ikke sid-
de stille, men vil gerne lave alle mulige mærkelige ting, 
der kan bruges til noget  Og jeg foretrækker at bygge 
ting, som nogen kan få glæde af . Det kan være alt fra 
automatiske rollatorer, intelligente trafiklys og droner - til 
udvikling af software, der kan løse komplicerede proble-
mer . Det er igen min nysgerrighed, der driver mig . Når 
jeg ser en dårlig løsning på et problem, bliver jeg irriteret 
og tænker: Det her må kunne gøres bedre .

Efter mange år i Norge er familien nu flyttet til Køben-
havn, hvor Anders Kofod-Petersen driver „anvendt 
forskning“, som han kalder det . Som vicedirektør på 
Alexandra Instituttet med ansvar for forskning i kunstig 
intelligens er han med til udvikle projekter i en kom-
merciel kontekst, hvor der samarbejdes med folk, der 
godt vil betale . 

- Det er et godt vestjysk princip at lave noget, der kan 
bruges . Når du kan få en mand til at tage sin pung op af 
lommen og betaler for det, du laver, er det et bevis på, 
at du laver noget fornuftigt! .

Af Orla Poulsen
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Rektor Søren Christensen gav Peter Hove Olsen prisen som æresstudent 2017 ved Gallafesten i Thyhallen.

Æresstudent Anders Kofod-Petersen modtog blomster og diplom af rektor Søren Christensen ved gallafesten i Thyhallen
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Eleverne fra 1a optrådte ved informationsmødet for de „nye“ forældre.

Af Orla Poulsen

1515

Mediefag på ét semester
Eksamen efter første semester blev en realitet for de første års HF-elever, 
der havde valgt idræt eller mediefag . Det er konsekvensen af de ændringer 
i bekendtgørelsen, der trådte i kraft i indeværende skoleår .

HF´erne Linn Mai Madsen og Helena Winther Nielsen giver begge udtryk 
for en positiv oplevelse af det komprimerede undervisningsforløb i me-
diefag .

Ro til at fokusere

Helena: Først tænkte jeg: det var da meget hurtigt, vi skulle til eksamen! 
Men så tænkte jeg, at det er godt, at der ikke bliver så mange eksamener til 
sommer . Det gav bedre ro til at fokusere!

Linn: Min første reaktion i august var: Hold da op! Der er ikke mere end fire 
måneder til, vi i skal afslutte . Men selvfølgelig blev der kompenseret for den 
korte periode ved, at vi havde mange undervisningstimer i løbet af en uge . 
Det var rart på denne måde at beskæftige sig koncentreret med ét fag . Jeg 
håbede også på, at lærer og censor skruede forventningerne ned i eksa-
menssituationen, eftersom vi kun havde gået i skole i kort tid .

Helena: Ja, det var skønt at have mange mediefagstimer i den samme uge . 
Vi havde jo selv valgt faget - og det er et dejligt fag . Man kan nemt glemme 
det meste af et pensum, når det er spredt ud over et år . Det gør man ikke så 
nemt, når der kommer en masse timer i sammenhæng . Og man når heller 
ikke at blive træt af faget .

Linn: Det var en fordel, at undervisningen var placeret i efterårssemestret, 
hvor der ikke er mange feriedage, der forstyrrer . Og heldigvis fik vi også et 
par læsedage op til eksamen, hvor vi bare skulle fokusere på én ting . Men 
det var da et problem, at vi skulle optage vores eksamensfilm i de mørke 
vintermåneder, hvor  der ikke er meget lys at arbejde med . Og det var et 
problem! Så et godt et godt råd fra os er i god tid at tage højde for, at man 
skal filme i den mørke tid og tænke den situatuin, når man skal filme .

Linn Mai Madsen

Helena Winther Nielsen
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Af Thomas Bernth Johansen og Tine Bødtkjer

ARV - kunstnerisk fagfællesskab i praksis
Tyve sortklædte elever bevæger sig med flakkende stea-
rinlys i hænderne i formation gennem publikumsrækkerne . 
Ildevarslende, monotone stemmer fra den ene ende af sa-
len møder over publikums hoveder et tungt beat fra scenen . 
På svævende lærreder skifter et klitlandskab fra Thy farve 

fra de sarte pasteller, vi kender så godt,  til hårdt sort/
hvid . Ordene fra en højskoleklassiker virker på samme 
tid velkendte og nye . Selvom der også denne aften 
er travlt bag teknikerpulten, er det fuldstændig umu-
ligt ikke at blive grebet af den tranceagtige stemning . 
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Rundt om i salen gribes publikum ligesom os af rum-
mets atmosfære, og de sidder nærmest forstenede i 
sæderne . Et nu og stemningen sønderrives af et vildt 
og energifyldt udbrud fra musikken, og publikums re-
aktion bølger gennem rummet .

Som deltagere i teaterkoncerten ARV er det fedeste 
ved at opleve det færdige resultat at vide, at vi kun er 
nået til netop dette punkt takket være et helt særligt 
forløb . Allerede fra starten var det vores intention at 
skabe et fællesskab, som i tråd med moderne kunstar-
ter gør op med en mere klassisk hierarkisk arbejdspro-
ces . Nøgleordene var en åben proces, medejerskab 
og talentudvikling . Processen har været åben på den 
måde, at vi startede uden nogen form for manuskript, 
da dette blev udviklet løbende i samarbejde mellem 
alle deltagere - deltagere, ikke musikere, skuespillere, 

scenografer osv ., fordi alle havde flere funktioner i den 
endelige produktion . Ingen tvivl om at det har krævet 
is i maven ikke at vide, hverken hvor vi ville ende eller, 
hvornår vi ville nå i mål . Når vi ser resultatet, bekræftes 
vi dog i, at vi som mennesker ofte når helt andre højder 
i et veletableret og motiverende fællesskab, end vi gør 
individuelt . Desuden er der faktisk noget forløsende 
for os alle ved, at vi fastholder hinanden i at fordybe 
os i processen og dyrke den frie kunstneriske fortolk-
ning . En anden gevinst ved den åbne proces er, at alle 
i langt højere grad opnår en følelse af medejerskab 
over forestillingen og dens tilblivelse . Medejerskabet 
har også den fordel, at eleverne bidrager med det, der 
står deres hjerte nærmest, og det gør det lettere for os 
som lærere at dyrke og forstærke elevernes kunstneri-
ske talent og dermed deres faglighed . På denne måde 
bliver fællesskabet en katalysator for individuel udvik-
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ling . Men hvad var det egentlig for et projekt, vi lavede?

Vi valgte at lave en teaterkoncert, da denne genre gav os 
mulighed for at undersøge dramatiske og musikalske poten-
tialer i sange, vi kender så godt, at vi er blevet døve for deres 
udtryk . ARV tog fat på noget af det, vi traditionelt opfatter 
som allermest dansk - nemlig vores nationale sangskat og i 
særdeleshed sange fra Højskolesangbogen . Sangene blev i 
processen genlæst og fortolket med henblik på at skabe en 
anderledes, tidssvarende og fælles forståelse af sangene, 
der både vendte blikket ud mod verden og ind mod os selv . 
Hermed opnåede vi et fælles kunstnerisk sprog, der formå-
ede at konfrontere publikum med uventede fortolkninger af 
vores fælles virkelighed . Netop heri ligger det dannelses-
potentiale, der berettiger teaterkoncerten som en unik og 
vigtig del af livet på Thisted Gymnasium .

Et bragende bifald fra salen sender en blanding af pa-

nik og ekstase gennem deltagerne, idet de går op ad 
trappen til scenen for at give et ikke-planlagt ekstranu-
mmer . Med publikums klapsalver i ryggen gentages af-
slutningsnummerets sidste omkvæd adskilige gange, 
før instrumenterne klinger af under stående applaus . 
Pludselig er illusionen brudt - vi er tilbage på Thisted 
Gymnasium, og de før så professionelle og scene-
vante performere, vi har set gennemgå en rivende 
udvikling, er forvandlede til en flok beskedne thybo-
er, der med janteloven i behold forsøger at modtage 
den overvældende anerkendelse fra publikum . Ved 
teknikerpulten udveksler vi smilende et blik - elever-
nes faglige og personlige udvikling gennem proces-
sen bliver i dette øjeblik nærmest fysisk manifesteret i 
kropssprog og ansigtsudtryk . Det er her, vi bekræftes 
i, at vores høje ambitioner til processen og i særdeles-
hed til elevernes udvikling er det helt rigtige mål for en 
skoleforestilling . 
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Forår, solskin, på vej til galla - og snart student!
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Essay: En kærlighedssang
“Det bli’r nu nok endnu en sang om kærlighed” . Således 
tryllebandt Tue West i 2003 danskerne med landepla-
gen ”En sang om kærlighed”, og selvom jeg hverken 
kan lide hans melankolske klang eller de grådkvalte 
lommefilosofiske tekster, så beskriver sangen præcist, 
hvordan jeg har det . For jeg troede, jeg var blevet vok-
sen . At jeg, efter at have fyldt mine 18 somre, var i stand 
til at lægge min barnlige passion for fodbolden og mit el-
skede Liverpool FC på hylden for en kort bemærkning . 
Faktisk havde jeg lovet mig selv, at det her skulle hand-
le om noget “seriøst” . Noget storslået og nuanceret om 
engelsk kultur, der ville efterlade min dansklærer med 
intet andet end et dybt og veltilfredst suk og et smil på 
læben . Men sådan bliver det bare ikke . For efter at have 
befundet mig en uges tid i fodboldens mekka, kan jeg 
simpelthen ikke dy mig . Så undskyld . Undskyld til min 
dansklærer, undskyld til mine principper og undskyld til 
Tue West, men det bliver “nu nok endnu en sang om 
kærlighed .” Kærlighed til fodboldklubben Liverpool, til 
den engelske fankultur og til, hvordan fodbold gennem 
et digt kan samle en hel by efter et terrorangreb .

Det startede ellers meget godt . I Kastrup Lufthavn fik 
jeg, kort inden afrejse, hældt en klassisk ”ristet med det 
hele” ned i svælget . Den var sølet til i så meget remoula-
de, at man nærmest kunne drikke den, og jeg tænkte for 
mig selv: ”Det her - det er dansk” . 

Et par timer senere, da vi var ankommet til regnfulde 
Manchester, nærmest løb vi ned på den nærmeste ste-
reotype engelske pub, hvor vi fik en fadøl og en gigan-
tisk burger med ”Danish bacon” . Det var perfekt . Her 
havde jeg allerede mine kulturkontraster .

Allerede dagen efter blev jeg brutalt revet ud af min 
gymnasie-snobbede kultur-boble . Det var den dag, det 
store opgør skulle stå . En af de lokale Manchester-klub-
ber, Manchester City, skulle i den prestigefyldte euro-
pæiske turnering, Champions League, op imod et andet 
engelsk hold: Liverpool . Det var den sidste af to kvart-
finaler mellem de to hold, og kampen blev således det 
største opgør mellem to engelske hold i over 5 år . Jeg 
kunne mærke det allerede, da jeg vågnede . Det var som 
om noget varmt, nervøst og lykkeligt på én gang strøm-
mede gennem min krop - og det var ikke kun hotdogs 
og øl fra dagen før . Ikke nok med, at det var et kæmpe 
opgør, vi skulle være vidne til, så var et af de deltagen-
de hold Liverpool . Mit Liverpool . Siden jeg var ganske 
lille, har jeg drømt om at høre de verdensberømte og 
inkarnerede Liverpool fans i liveudgave skråle alle de 
berømte sange, som jeg øvede mig på hjemme på bør-
neværelset, og nu var jeg tættere på end nogensinde 
før . Det kriblede ligesom i mig hele dagen, mens vi hørte 
om sociale klasser og arkitektur og alt det andet,  jeg 
burde have koncentreret mig om . 

Omsider blev det aften, og vi valfartede ligesom resten 
af byen til Etihad Stadium, hvor slaget skulle stå . Omtrent 
to timer før kampstart troppede vi op i håbet om et stor-
skærmsarrangement, men der var allerede lukket over 
det hele og fyldt med fanatiske fans . En vagt genkendte 
os som forvirrede turister og rådede os til at tage hjem, 
hvis ikke vi var Manchester City fans . Andet ville simpelt-
hen være for farligt . Det prellede af på mig . Som var jeg 
pludselig en hardcore brite i stedet for en følsom vest-
jyde . Jeg skulle overhovedet ikke hjem endnu . I stedet 
fik vi lokaliseret, hvor den store ”fan-pub” lå, hvor Man-

Af Gustav Hertz Holm, 2u
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chester Citys fans ”varmer op” inden kampene . Først 
blev vi afvist i døren, fordi vi ikke kunne bevise, at vi var 
fans af den rigtige klub . Senere blev vi dog lukket ind 
efter, vi forklarede, at vi blot var danske turister, der var 
kommet for at heppe på vores yndlingshold Manchester 
City . Det, som ramte mig, da jeg gik ind ad døren, vil 
jeg betegne som et såkaldt kulturchok . En lille og tyk DJ 
spillede op til dans i noget, der nærmest var en mindre 
hal, som var fyldt op til bristepunktet af mange hundrede 

fans, der skrålede med på alverdens slagsange . Her var 
det forbudt at være Liverpool-fan, og måske netop fordi 
jeg måtte undertrykke min naturlige opførsel på det gro-
veste, opfattede jeg situationen som et kulturchok . Intet 
var som i Danmark . Her betød fodbolden alt, hvorfor det 
også giver god mening, at et af de mest omtalte digte 
blev bestilt til en fodboldfinale . Digtet, af gade-poeten 
David Scott, handler om frisindet i Manchester og blev, 
naturligt nok, delt tusinder af gange på nettet, efter ter-
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rorangrebet i byen for et års tid siden . Ligegyldigt hvad, 
var selv denne poetiske kultur sammenhængende med 
fodbolden . Det var ikke bare et spørgsmål om en simpel 
sport, som det er herhjemme . Det handlede ikke om, 
hvordan Manchester klubben udelukkende havde op-
nået sportslig succes gennem arabiske olie-milliarder . 
Det her handlede om slægt, ære, hvor man var født og, 
hvor ens oldefar engang havde arbejdet . Det var et re-
sultat af 100 år gamle politiske, sociale og sporstlige stri-
digheder mellem Manchester og Liverpool, og selvom 
hverken jeg selv eller nogen i min familie nogensinde 
havde været en del af det, kunne jeg også mærke det 
på mig selv, da de begyndte at synge hadesange om mit 
elskede Liverpool . Pludselig forstod jeg det hele . Jeg 
mærkede en vrede brede sig i min krop . En vrede der 
sandsynligvis kun svarer til en brøkdel af, hvad disse fans 
måtte føle, og jeg mærkede, at jeg i et fjernt liv ville dø 
for det her . Et sted langt væk gemte der sig i min spinkle 
krop og mit rolige sind en britisk slagsbror, der ville ofre 
blod, rigtigt blod, for ære og respekt! Hvem havde troet 
det? Jeg hørte endda mig selv citere legenden over alle 
legender, Steven Gerrard, over for mine kammerater, da 
jeg med klingende Liverpool accent sagde: ”Open my 
veins and you´ll see I bleed Liverpool-red” . 

En rutsjebanetur gennem hele mit følelsesregister se-
nere kunne jeg ikke få armene ned igen . Eller det vil 
sige: De kom aldrig derop, for jeg turde ikke af frygt for 
mit liv . Men indvendigt jublede jeg . Sjældent har jeg følt 
mig gladere . Efter 90 intense minutter havde Liverpool 
sejret, og der var dårlig stemning omkring os . Jeg så op 
til flere voksne mænd hulke højlydt, mens tårer og snot 
i en lind strøm flød fra deres ansigter . Andre håndterede 
sorgen ved nærmest lydløst at bunde den ene fadøl ef-
ter den anden . Det her var ikke for sjov . For selvom Da-
vid Scott beskriver Manchester som ”Et fristed for hed-
ninge, hættetrøjer og hipstere”, så var det bestemt ikke 

et fristed for Liverpool fans . Det var en farlig cocktail, og 
vi skulle ud derfra - og det med det vons . 

Da vi trådte ud i den kølige engelske forårsaften, ramte 
det mig som et lyn . Flere 100 meter væk fra stadionet 
kunne man højt og klart høre de tilbagevendte Liver-
pool fans, der sang og hyldede deres helte . Det var 
helt utroligt . Selvom der var så mange mennesker, der 
sang, blev det som én stemme, der sang så højt, at man 
kunne høre ordene gennem en tyk betonvæg og mile-
vidt i byen . Vi gik rundt om stadion, og sangen blev kun 
højere og højere . Mens der var en trykket stemning i 
strømmen af Manchester City fans, gik jeg midt blandt 
dem i en lykkerus med bølgende kuldegysninger, mens 
jeg hviskede med på sangene, jeg kendte så godt: ” (…)
We are loyal supporters . And we come from Liverpool . 
ALLEZ ALLEZ ALLEZ” . 

Euforien kulminerede to dage efter, hvor rejsen, for en 
kort bemærkning, var rykket mod vest til byen Liver-
pool . Her stiftede jeg for første gang i mit liv bekendt-
skab med det, som den lokale taxachauffør kaldte 
”church”: Anfield Road . Liverpool FC´s legendariske 
hjemmebane . Og det var nu slet ikke så dumt sagt . Det 
med kirken altså . For jeg følte virkelig, jeg var et hel-
ligt sted . Også selvom den guidede tour foregik med 
en stor flok asiatiske turister, der for nogle ville have 
gjort oplevelsen en smule kunstig . Men ikke for mig . 
Mens vi blev vist gennem omklædningsrummene og 
pressezonen, tænkte jeg hele tiden: De har gået lige 
her . Allesammen . Lige her på de samme fliser, hvor lil-
le mig går . Det lyder nok både barnligt og dumt, men 
jeg mærkede en slags familiær forbindelse mellem mig 
selv og det her tilsyneladende hellige sted . En kærlig-
hed, som jeg kun har følt for meget få mennesker i mit 
18 år lange liv . Hvis det lyder ekstremt, er det fordi, det 
er det, men man skal altså også huske, at jeg på dette 
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tidspunkt af rejsen er i al-
vorligt søvnunderskud og 
sikkert også beruset . 

Da vi til sidst stod nede 
ved banen og kunne se 
op på hele det impone-
rende bygningsværk, for-
stod jeg for anden gang 
i denne uge, hvorfor det 
her er værd at slås for . 
Jeg så hvor stort det var, 
følte mig meget lille, og 
forstod for alvor, hvor 
langt jeg var væk hjem-
mefra . Og jeg elskede 
det . Men samtidig forstod 
jeg, måske også for første 
gang i mit liv, hvorfor nog-
le mennesker bor hele 
deres liv i lille og stille-
stående Thy . Ligegyldigt 
hvad, så blev det jo nok 
endnu en sang om kær-
lighed, men jeg fortryder 
intet . I stedet sidder jeg 
med en følelse af, at jeg 
skal derned igen . Gerne 
snart . Jeg skal ned og 
mærke den britiske liden-
skab og dens ubegræn-
sede kærlighed såvel 
som had . For den britiske 
kultur har bidt mig . Lige 
der, hvor det gør aller-
mest ondt . I hjertet, hvor 
jeg bløder Liverpool rødt! . 

25
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Fra Uddannelsesmessen i Thyhallen, januar 2018
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Handicappris til Thisted  
Gymnasium

I et lokale i det sydlige hjørne af Thisted Gymna-
sium er der et særligt rum, hvor der som regel er 
meget stille . Rummet er et helle for en lille hånd-
fuld autister, der her kan trække sig tilbage for at 
finde ro til fordybelse .  

- Vi står hele tiden parat til at hjælpe, hvis der 
er udfordringer i klassen . Det kan være socialt, 
eller det kan være i privatlivet . Der kan vi gå 
ind og hjælpe, siger Torben Schack Iversen, 
der er mentor på Thisted Gymnasium . 

Lektor Torben Iversen og uddannelseschef Anja Knud-
sen har uddannet sig særligt for at kunne hjælpe de 
unge autistiske gymnasielever til en normal skolehver-
dag . Og det er lykkedes i en sådan grad, at de har mod-
taget en pris for deres store indsats fra afdelingen i Thi-
sted af Danske Handicaporganisationer .

Går i almindelige klasser

Unge med autisme får oftest specialtilbud, når det kom-
mer til uddannelser, men ikke på Thisted Gymnasium . 
Her går unge med autisme-diagnoser i helt almindelige 
gymnasieklasser takket være en ordning, der vender 
problemer til løsninger . Gymnasiet har seks autister, som 
får støtte til at klare dagligdagen i skolen .

- Man har bare brug for lidt mere fri og stilhed nogle 
gange, og det er også derfor, den her hjælp har været 
rigtig god, siger Rasmus Bunde Nielsen, elev i 2x, der 
fortæller, at det går godt med at studere på gymnasiet, 

men at det var svært 
i begyndelsen, fordi det var et svært spring 
at gå fra specialskolen til en ungdomsuddannelse

Tæt kontakt til en mentor

- Hvis jeg har svært ved at koncentrere mig, har jeg mu-
lighed for at sidde i stillerummet og lave lektier . Her kan 
jeg bedre koncentrere mig, siger Annika Holmes, der 
også er autisme-elev på gymnasiet .

Desuden har eleverne med en autismediagnose tæt 
kontakt til deres mentor, der er bindeled mellem skole, 
elev og forældre .

- Jeg synes faktisk, alle skoler burde overveje at gøre 
det samme som os . For der er unge, der har behov, og 
det er meget lidt, der skal til for at hjælpe dem . Omkost-
ningerne samfundsmæssigt ville være meget værre, så 
jeg synes, man har en forpligtelse, siger Søren Christen-
sen, rektor på Thisted Gymnasium .

27

Fra Thisted Dagblads omtale af 
prisuddelingen 5.1.2.17
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TÆT PÅ Ann Bak Middelboe - uddannelseschef  på Thisted Gymnasium

Alder: 40 år

Børn: 3 piger på hhv. 14, 12 og 6 år

Civilstand: Gift

Boligform og by: Skovhus i Hjardemål Klit.

Hvad laver du på Thisted Gymnasium?

Udover, at jeg er underviser både på HF og STX i sam-
fundsfag og historie, så er jeg daglig leder for vores HF-af-
deling, og det indebærer, at jeg har at gøre med fravær, 
fastholdelse og udvikling af HF-uddannelsen . Derudover 
så sidder jeg med ansvaret for efteruddannelser . Og jeg 
har en gruppe lærere, som jeg har det daglige ledelses-
ansvar for . Så en blanding af nogle administrative opgaver, 
udviklingsopgaver og noget undervisning .

Hvorfor valgte du at blive underviser og leder på TG?

Som gymnasielærer er det jo fordi, man er optaget af nog-
le fag, og det er nok ofte sådan, det starter, at det er en 
eller anden passion for nogle fag - og for mit vedkommen-
de samfundsfag og historie . Der har måske altid været en 
lille politiker gemt i maven på mig . Ret hurtigt blev jeg så 
optaget af det med at skulle formidle den viden, som man 
havde fået, og jeg føler mig ret privilegeret af at kunne ar-
bejde med unge mennesker i den alder, hvor de udvikler 
sig rigtigt meget og har lyst til at udforske verdenen . Så 
som gymnasielærere er vi nok så privilegerede, at vi har 
verdens bedste job . 

Hvad kan du bedst/mindst lide ved dit arbejde?

Det allerfedeste er den daglige kontakt med de unge 
mennesker og lærerne . Der, hvor det så bliver lidt svært, 
er, når man så skal sige farvel til nogle elever, som man 
har haft igennem en periode . Men man ved, at det er en 
cyklus, der går igen, så derfor er man jo klar til at tage 
imod nogle nye . Derudover er der sommetider nogle 
perioder, hvor vi har rigtig travlt, men det er jo også fedt at 
mærke, at man rigtig lever i de perioder . Desuden er det 
en daglig positiv oplevelse at få noget god mad i Aslaks 
madbuffet, dog er jeg ikke så glad for suppe, det syntes 
jeg godt kan vente til den dag, jeg ikke har nogle tænder 
tilbage!

Hvor gik du i skole?

Jeg er thybo af kød og blod . Jeg gik også på Thisted 
Gymnasium, hvor jeg blev student 1997, så jeg er sådan 
set vendt hjem . 

Hvordan var din ungdom?

Det var jo der i 90’erne, så det var ikke sociale medier, 
der fik min opmærksomhed helt så meget, som det er for 

Af Marie Kirketerp
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Ann Bak Middelboe - uddannelseschef  på Thisted Gymnasium

Job: Underviser og leder for HF

Bil: VW Polo

unge i dag . Men min ungdomstid gik vist mest med, at jeg 
lavede lektier . jeg var en god, pligtopfyldende elev, der 
lavede mine ting . Og så arbejdede jeg også for at tjene 
lidt ekstra . Derudover festede jeg - og spillede håndbold 
og fodbold . 

Hvad bruger du din fritid på?

Jeg bruger min fritid på min familie . Jeg elsker naturen, så 
bål, vandring og sådan en overnatning i shelter, ligegyldigt 
om det er vinter eller sommer, er lige mig . Rejser med min 
familie er også noget, jeg sætter stor pris på . 

Hvad ser du frem til?

Jeg ser frem til en meget god gallafest her meget snart . 
Jeg ser frem til at se mine 2p’ere får studenterhue på om 
en god måneds tid . Jeg ser frem til en god sommer . Og 
hvis vi så ser på den lidt længere bane, så glæder jeg 
mig bare til også at være en del af gymnasiesektoren i 
fremtiden .
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Sidste skoledag
Traditionen tro måtte lærere og pedeller stå for 
skud, da afgangklasserne opførte deres revy i 
fællesarealet . Ikke mindst rektor Søren Christen-
sen blev genstand for mange vittige indslag om 
den strenge rektor, der med hård hånd styrer sine 
elever med advarsler . Efter fælles morgenbord og 
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bryghusbesøg handlede det om at gøre sig klar til galla-
festen på skolen om aftenen .
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Af Palle Grønbæk, DPO

Vi beskytter dine data!
Den 25 . maj 2018 trådte den nye persondataforordning i 
kraft i EU, og den danske persondatalov vil derefter ikke 
længere være gældende .

Persondataforordningen (også kaldet GDPR) stiller 
omfattende krav til beskyttelse af de personlige oplys-
ninger, vi behandler, og giver samtidig oplysningernes 
ejermand væsentlig større kontrol over formålet med 
behandlingen .

Persondataforordningen (kap . 3, artikel 13-16) giver dig 
således bestemte rettigheder i forbindelse med, at dine 
personlige oplysninger bliver behandlet af skolen .

Du har:

• Ret til at modtage oplysning om behandling af dine 
personoplysninger 

• Ret til at få indsigt i dine personoplysninger, dvs . ret 
til at se, hvad vi har registreret om dig .

• Ret til at få urigtige personoplysninger berigtiget, 
dvs . ret til at få rettet fejlregistreringer .

• Ret til at få dine personoplysninger slettet (”retten til 
at blive glemt”), dvs . ret til at få slettet dine oplysnin-
ger hos os, når du forlader institutionen .

• Ret til at flytte dine personoplysninger (dataporta-
bilitet)

• Ret til at indgive klage til Datatilsynet, hvis du me-
ner, at gymnasiet ikke følger reglerne på området .

• Ret til at gøre indsigelse mod, at personoplysninger 
anvendes til direkte markedsføring

• Ret til at gøre indsigelse mod automatiske individu-
elle afgørelser, herunder profilering

På Thisted Gymnasium har vi tilpasset vores forretnings-
gange og dokumentation til forordningen, der betegnes 
som den største ændring i lovgivningen til beskyttelse af 
personlige oplysninger i 20 år til gavn for EU-borgernes 
rettigheder og frihedsrettigheder .

Der vil løbende blive udsendt mere information om disse 
ændringer, men du er naturligvis altid velkommen til at hen-
vende dig på skolens kontor, hvis du har spørgsmål til sko-
lens behandling af dine personlige oplysninger .

Thisted_Gym_Aarskrift 2018 nummer 2.indd   32 17/06/2018   10.05



33

”Hun er mæ æ rutebil”
I år er det fyrre år siden,Jette Lassen begyndte sin ger-
ning som lærer på Thisted Gymnasium . Selv om skole-
bygningen dengang som nu er den samme, har det væ-
ret fyrre år med store forandringer både udenfor skolen 
og inde i skolen . Det var en sønderjyde, der dengang 
for mange år siden ikke præcist vidste, hvor Thisted lå, 
da hun søgte embedet nordpå . Netop den dybe forank-
ring i den sønderjyske kultur har haft stor personlig be-
tydning for jubilaren, der voksede op i en lille landsby i 
nærheden af Ribe .

En overskuelig verden

- Jeg var helt og aldeles dialekttalende, indtil jeg flyt-
tede hjemmefra . Begge mine bedstefædre var tyske 
soldater i 1 . Verdenskrig, så den sønderjyske historie er 
meget levende i mig . Jeg har været med til at synge om 
Genforeningen i de sønderjyske forsamlingshuse . Min 
barndom er således præget af en slags enhedskultur . 
Vi sang de samme sange hjemme, som vi sang i skolen, 
som vi sang i kirken, som vi sang i forsamlingshuset . Det 
hele hang sammen for mig . Jeg er opfostret med værdi-
erne fra højskolen . Det var min mor, der stod for det . Jeg 
voksede op i en overskuelig verden . Min far var smed 
og havde sit værksted dér, hvor vi boede . Kunderne 
kom i vores hjem, som jeg husker befolket med masser 
af mennesker . Der var let til latter, der blev diskuteret 
politik og drukket kaffepunche . Jeg oplevede, at man 
heftigt kunne diskutere og være uenige - og alligevel 
være gode venner . Det lærte jeg som barn, og det har 
fulgt mig hele livet . Gennem min fars arbejde som smed 
oplevede jeg hele udviklingen fra efterkrigstiden og 
frem til 1970 . Heste skulle skos, en grå Ferguson traktor 
skulle repareres, og så kom der selvbindere og til sidst 

de store mejetærskere . Udviklingen af det industrialise-
rede landbrug så jeg med egne øjne . 

Aldrig tjenestepige

- Ingen i min store familie havde mere end syv års sko-
legang . Det var der heller ingen i hele landsbyen, der 
havde . Min mor blev tjenestepige, da hun blev konfir-
meret . Og én ting vidste jeg, fra jeg var ganske lille: Jeg 
vil ikke være tjenestepige! Tidligt var jeg bevidst om, at 
jeg valgte alle de veje, der kunne føre mig så langt bort 
som muligt fra en skæbne som tjenestepige . Men jeg 
var ikke det, man i dag kalder en mønsterbryder, for jeg 
fik masser af opbakning hjemmefra . Fordi jeg var en flit-
tig og dygtig pige og optaget af det hele, stod alle døre 
åbne - og jeg gik lige igennem i skolen, som én af de to 
fra min landsby, der kom i gymnasiet . I øvrigt et ord, man 
slet ikke kunne tage i munden dér, hvor jeg kom fra . Man 
sagde bare ”hun er mæ æ rutebil til Ribe” . Alt det trygge 
forlod jeg, da jeg blev student fra Ribe Katedralskole og 
flyttede til Århus i 1970 for at læse dansk og tysk . Men 
det sønderjyske forblev en del af mit dna, og jeg har 
bevæget mig fuldstændig uproblematisk mellem de to 
verdener, der er mine . Jeg kunne beherske både dialekt 
og rigsdansk . Det har også gjort det nemmere for mig 
at være lærer i Thisted . For mange af mine elever kom 
med en baggrund, som jeg kendte fra mig selv . 

Engageret HF-lærer

I 1978 fik jeg arbejde på Thisted Gymnasium, hvor jeg 
skulle undervise to HF- og to gymnasieklasser . Måske 
på grund af min egen baggrund blev HF mit hjertebarn, 
som jeg engagerede mig i . I en del år var jeg involveret 

Af Orla Poulsen
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i gennemførelsen af HF-forsøg, og mange af de ting, vi 
arbejdede med dengang, er nu blevet til virkelighed, 
f .eks . at integrere lektielæsningen i skolehverdagen  . 
Som studievejleder oplevede jeg en meget menings-
fuld tid . Alle lærere skulle prøve at være studievejlede-
re, fordi man dér oplever at se sit arbejde i en større 
sammenhæng - suppleret med den tætte samtale med 
elever . Det var år, hvor man fik ting til at ske .

„Nu skal I høre, hvordan det hænger sammen“

- Krumtappen i al undervisning er kommunikation – og 
dér står jeg ikke som akademikeren – jeg står der for at 
lære nogen noget, og det kan jeg kun ved at kommu-
nikere . Det betyder, at man hele tiden har alle antenner 
ude for at møde eleverne, hvor de er . Jeg oplever, at 
jeg er blevet bedre til at kommunikere, efterhånden som 
jeg er blevet ældre, fordi jeg er mindre optaget af, om 
jeg gør det rigtige, og hvad man synes om mig . At lære 
nogen noget og få kommunikationen til at fungere, kom-
mer i centrum . Det er en frisættelse . Og jeg er heldigvis 
så overlegen i forhold til det faglige stof, at jeg har frihe-
den til at gribe stemningen ad hoc i læringssituationen . 
Det giver en sikkerhed som underviser . Måske bor der 
en lille missionær i maven på mig . Højskoleagtigt kan 
jeg høre mig selv sige til mine klasser: ”Nu skal I høre, 
hvordan det hænger sammen” . Det gør man kun, når 
man tør være sig selv .

Eleverne skal fodres godt

- Tidernes pædagogiske trends kommer og går, og jeg 
må indrømme, at alt for megen projektundervisning ikke 
ligger til mig . Jeg afviser det ikke, men jeg er ikke god 
til det . Fuldstændig traditionel klasseundervisning, hvor 
kommunikationen er tæt, der fungerer jeg som lærer!  
Og mon ikke det er dér, eleverne flytter sig? Jeg er 

angst for at spilde elevernes tid . Når jeg lukker døren til 
klasseværelset, så er eleverne mine, og det er et kæm-
peansvar . De ikke skal føle, at de spilder tiden, når det er 
mit ansvar, at de lærer noget . Eleverne skal fodres godt 
og sættes i gang med noget, der flytter dem - og gerne 
gør dem til mennesker, der tør tænke selv og tro på sig 
selv . Begge mine fag kan bidrage til at gøre folk mere to-
lerante – give indsigt i menneskelivet, så man ikke bliver 
alt for koncentreret om sig selv . Der skal være noget på 
spil i al god undervisning . For mig er det en mission, at 
eleverne lærer at koncentrere sig om noget væsentligt 
i en fragmenteret og stresset verden - og at de oplever 
skolen som et helle, hvor man kan fordybe sig i god lit-
teratur, f .eks . - og hvor der er andre værdier end dem på 
de sociale medier .

Noget er gået tabt!

Forandringer? Lad os tage rummene . Da jeg blev an-
sat i 1978, havde skolen et kæmpe sproglaboratorium, 
som siden blev til et datarum - og nu lærerforberedel-
sesrum . Måske er det indikator for, hvorledes sproge-
ne er nedprioriteret hos gymnasieleverne . Der er ikke 
prestige nok i at læse sprog . Modsat engang, hvor 
eleverne valgte mange sprog . Samtidig er kontorerne 
vokset, og det siger noget om gymnasieskolens ud-
vikling . Første gang, jeg skulle lave pensaopgivelser, 
skrev jeg dem i hånden, og Ella på kontoret renskrev 
dem på en skrivemaskine . Det har kontoret næppe tid 
til i dag . Skolens rum har forandret sig, og sproget har 
ændret sig . Nu hedder rektor øverste ledelse . Der er 
kommet mellemledere . Kontoret er blevet til sekretari-
atet . Lærerne kaldes nu det pædagogiske personale, 
og vi har personalefester . Ud af den sprogudvikling 
kan man se to ting . Vi er blevet et firma, der har overta-
get noget fra det private erhvervsliv - og så er der fore-
gået en djøficering, hvor det handler om dokumentati-
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on, planer og strukturer . Noget er gået tabt . Jeg savner 
lærerrådet og lærerrådsmøder, og jeg savner lærerfor-
samlingsmøder . Der var engang, da vi som lærere gav 
udtryk for meninger og holdninger, som betød noget . 
Nu er der masser af kommunikation, men ingen ved, 
hvad nogen mener om noget . Engang kunne lærer-
rådsmøder flytte noget i kraft af argumenter . Jeg sav-
ner fællesskabet omkring debat og diskussioner . Også 

på lærerforsamlingsmøder, hvor en klasses lærere 
udvekslede fælles erfaringer omkring eleverne .  Men 
det er godt, at jeg har min metodefrihed . Der er ingen, 
der blander sig i, hvad jeg gør, når jeg lukker døren 
til klasseværelset . Derfor er det fortsat inspirerende at 
være lærer, fordi man har dette kæmpe ansvar for at 
få det til at fungere . Og derfor har det har været nogle 
fantastiske fyrre år .

35Jette Lassen
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Af Ida Krause Bonnerup Nielsen, 2y

Talentakademiet 2018 – humaniora og sprog
Selviscenesættelse og 
livslang læring med faste 
ståsteder . Det var ud-
gangspunktet for Talen-
takademiets humaniora- 
og sproglinje i skoleåret 
2017-2018, og dermed 
hovedelementerne i det 
tilrettelagte program, 
som blev udformet af 
både skolens deltagen-
de lærere samt de adskil-
lige andre medvirkende i 

projektet . Da jeg valgte at melde mig til programmet, 
havde jeg allerede grundigt studeret den overordne-
de beskrivelse af projektet . Det var derfor med en klar 
forventning om at blive ”fagligt udfordret” på et andet 
plan og med andre tilgange end dem, der inddrages i 
den normale undervisning, at jeg gik ind til projektet . 
Samtidig er de associationer, man får, i det øjeblik or-
det ”talent” anvendes, ikke til at tage fejl af . Det bør vel 
kræve lidt flere anstrengelser end ellers . Med disse ele-
menter i baghovedet kan jeg så med hånden på hjertet 
sige, at mine forventninger blev indfriet med det sam-
me? Både og . Vi fik ikke på noget tidspunkt til opgave 
at sætte os ind i komplekse teorier, som derefter indgik 
som et nødvendigt redskab i analysen og forståelsen af 
en tekst . Vi blev ikke præsenteret for langhårede fore-
drag i det omfang, vi forventede, men af den grund følte 
vi os ikke mindre udfordret . Selvom vi ikke jonglerede 
med akademiske fagtermer og kom hjem med hektisk 
skrevne notesbøger, var dagene struktureret således, at 
selve oplevelsen af at få undervisning på eksempelvis 
Aalborg universitet og møde faste studerende, som gla-

delig delte ud af deres erfaringer om studielivet, var for-
målet i samme grad som det egentlige faglige indhold .

Udfordring og fordybelse

I selve behandlingen af emnet blev der lagt vægt på 
vores evne til at belyse varierende perspektiver for der-
efter at diskutere udvalgte synspunkter internt med hin-
anden – uden absolut at skulle forholde os til bestemte 
teoretikeres endegyldige skrevne ord . Det lyder måske 
temmelig lige til, men når man er i et selskab bestående 
af otte elever, en lærer, rektor og ikke mindst den for-
henværende ”Mr . News”, bedre kendt som Reimer Bo 
Christensen, er ”selviscenesættelse med sociale medier 
som identitetsmarkør” ikke et emne, hvor den samme 
vinkel er omdrejningspunktet ret længe ad gangen . 
Nemmere viste det sig ikke at være, da vi havde fået 
besked på ikke at forberede os med direkte spørgsmål 
som indgangsvinkler til samtalen, da det hele skulle 
foregå frit og spontant . Alligevel, trods lidt opstartsvan-
skeligheder, blev vi alle hurtigt enige om, at en samtale, 
hvor vi, uden bevidst at forsøge, havde lært så meget, 
hørte sjældenhederne til . 

I sidste ende kom min deltagelse i ”Talentakademiet” 
ikke til at handle om undervisning på et plan ud over 
det, man præsenteres for til daglig, men i stedet om ud-
fordringer og en fordybelse, der ikke er mulighed for at 
møde i den almene skolegang, hvor tiden ikke altid er 
til at stoppe op og dvæle ved et emne af interesse i 
længere tid . Det må derfor være en klar opfordring til de 
kommende 2g’ere at ansøge om deltagelse, hvis man 
ønsker et forløb, hvor detaljearbejdet og alternative ar-
bejdsformer er i centrum

36

Thisted_Gym_Aarskrift 2018 nummer 2.indd   36 17/06/2018   10.05



37

Med præst og psykolog til Færøerne 
Vi er fire elever, som sammen med gymnasiepræsten 
Mariann Dyhrberg Christensen og psykologilærer Gert 
Westphall Poulsen fra gymnasiet har brugt fire spæn-
dende dage på at udforske det naturskønne Færøerne . 
Den 26 . september 2017 rejste vi fra Billund lufthavn til 
Færøerne, hvor vi brugte vores første dag på at opleve 
den storslåede færøske natur, bl .a . oplevede vi et virke-
ligt smukt vandfald, som ligger i byen Gásadalur . Deref-
ter kørte vi til Torshavn, hvor vi havde base for turen . Vi 

boede meget centralt på Hotel Havn som er beliggende 
lige midt i hjertet af Torshavn . Da vi også var afsted med 
skolens gymnasiepræst var der også et andet formål 
med turen, nemlig at undersøge færingernes forhold til 
tro og religion .

Vi besøgte to kirker hhv . i Klaksvik og Fuglafjørður, hvor 
vi begge steder blev budt godt velkommen af kirkernes 
præster . I Fuglafjørður havde vi en meget interessant 

Af Laura Asgeir Berg og Annemette Holm Thomsen, 3b 

Den første dag på turen blev brugt på af opleve den færøske natur

37
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samtale med den danske præst Annemette, som for-
talte om det generelle liv på Færøerne samt deres an-
derledes forhold til kirken . Troen på Færøerne spiller en 
central rolle, det er en fællesskabs-ting, man værner om 
og bakker op omkring, såvel gamle som unge . Det er 
heller ikke noget tabu at være religiøs, som man til tider 
kan opleve det i Danmark . Særligt de unge har et meget 
mere åbent forhold til religion, da det er en naturlig del 
af det at vokse op i et lukket og isoleret ø-samfund . Det-
te blev vi yderligere bekræftet i, da vi mødtes med nogle 
gymnasieelever, som åbent fortalte om deres ungdoms-
liv, hvor troen har en vigtig plads . 

Skolebesøg

Turens hovedformål var at skabe kontakt til det lokale 
gymnasium Miðnám Á Kambsdal i byen Fuglafjørður . 
Først blev vi budt velkommen af skolens meget imøde-
kommende rektor, Páll Isholm, som holdt et spændende 
oplæg omkring gymnasiets liv og udfordringer, når man 
som uddannelsesinstitution ligger så isoleret . Miðnám Á 
Kambsdal er det næst største gymnasium på Færøer-
ne, og er en kombineret HHX og STX skole . Derefter fik 
vi en grundig rundvisning på skolen, hvor vi virkelig fik 
mulighed for at se alle skolen . Det specielle her var, at 
alle skolens faciliteter altid står åbne, så alle i lokalsam-
fundet har mulighed for at benytte sig af dem, hvilket i 
den grad afspejler Færøernes meget tillidsfulde bånd til 
hinanden . 

Samarbejdsmuligheder

Til slut snakkede vi med tre piger fra 3g, om livet som 
ung på Færøerne samt i Danmark . Vi diskuterede for-
skelle og ligheder, hvilket ledte til, at vi hver især fik af- 
eller bekræftet fordomme om hinanden . For de tre unge 
piger har Færøerne været det ideelle sted at vokse op, 

og de ser uden tvivl også deres fremtid på Færøerne, 
selvom de alle tre har planer om at studere i Danmark 
eller England . 

En stor del af samtalen gik på at diskutere turens hoved-
formål - nemlig samarbejdet . Vi brainstormede og ud-
vekslede idéer . De færøske piger var ligesom os meget 
begejstrede for dette mulige samarbejde . Vi snakkede 
blandt andet om muligheden for studieture, lærerud-
veksling og andre faglige samarbejder . 

Turen kan klart anbefales, hvis ikke for at opleve den 
specielle kultur, så i hvert fald for den smukke og meget 
fascinerende natur, som er en stor del af oplevelsen .

Vi har været glade for at få muligheden for at opleve alle 
de forskellige aspekter af livet på Færøerne . I november 
besøgte Rektor Páll Isholm Thisted, og vi glæder os til 
at se, hvad det endelige samarbejde kommer til at inde-
bære til stor gavn for Thisted Gymnasium og HF’s elever . 
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Studieturene i 2017/18

Det tilstræbes at alle elever på Thisted 
Gymnasium – stx og hf får mulighed for at 
deltage i én ekskursion/studietur af flere 
dages varighed i løbet af deres gymna-
sietid . 

1p – Hamburg med Pia Vigsø Lassen og 
Ann Bak Middelboe .

2a – Athen med Jonas Iuul og Tine 
Bødtkjer .

2b og 2u – Manchester med Anne-Birgit 
Odgaard, Lars Bille og Tina Trap .

2c og 2z – Edinburgh med Gitte Nystrup 
Jørgensen, Morten Bo Bertelsen og Tho-
mas Kirkelund .

2d – Dublin med Karina Stevenson og 
Søren Odgaard Christensen .

2v, 2x og 2y – Island med Betina Nyborg 
Thomsen, Anne Juhl Lauridsen, Marc 
Borg og Rune Therkildsen .

Ud over ovennævnte studieture tog 
en gruppe elever med lærer Theodor 
Willibald Harbsmeier samt rektor Søren 
Christensen på udveksling til Kina 23 . 
april - 3 . maj 2018 .
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Unge forskere i sving på Thisted Gymnasium
I februar 2018 gik 2x og 2y sammen med x21 og x22 fra 
htx – og arbejdede sammen med elever fra 9 . klasse på 
Østre Skole og Hurup Skole i forbindelse med Projekt 
Unge Forskere Junior . Projektet strakte sig over flere 
uger . Indledningsvis var der fokus på idéfasen, hvor der 
er blev brainstormet og lavet mindmaps til den helt store 
guldmedalje, så 9 . klasses eleverne kunne finde på nog-
le gode, nytænkende og interessante problemstillinger 
til emnet: Energiforsyning - på lokalt og globalt plan . 

I ugerne efter arbejdede eleverne fra Hurup og Østre Skole 
videre med deres projekter, mens eleverne fra 2x, 2y, x21 
og x22 agerede vejledere og gav feedback på projekterne .

Afmystificering

I ugen efter vinterferien løb den lokale del af Unge For-
skere Junior konkurrencen af stablen i Teu-salen, hvor 
folkeskoleeleverne udstillede og fremlagde deres pro-
jekter for dommerpanelet, der bestod af naturfagslære-
re fra skolerne - samt elever og lærere fra stx og htx .

Projektet er med til at afmystificere gymnasiet og skabe 
progression i naturvidenskab gennem en tæt ung til ung 
kontakt . Desuden lærer gymnasieeleverne meget om 
det at se på større skriftlige opgaver, som AT, SRP og 
naturvidenskabelige rapporter og eksperimenter i heli-
kopterperspektiv .

Projekterne præsenteres
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Emma Kildemoes Kragh Møller, 3y:

”Jeg var så heldig at blive udtaget til at deltage 
i Unge Forskere Bootcamp i Sorø . Bootcampen 
afholdes for, at nysgerrige unge mennesker  kan 
få vejledning og inspiration til et selvvalgt natur-
videnskabeligt projekt, der senere sendes ind 
til den landsdækkende Unge Forskere konkur-
rence . Jeg arbejdede med barfodsløb .  De tre 
dage var fyldt med oplæg om at skrive rappor-
ter, holde oplæg, lave plakater og derudover var 
der individuel vejledning . Derudover var der sat 
fokus på sociale aktiviteter så som segway, Vir-
tuel Reality, Escape Room og brug af lasercutter . 
Dette medvirkede til, at de tre dage var super 
hyggelige, selvom jeg ikke kendte nogen på for-
hånd . Campen blev afholdt ved Sorø Akademi, 
og her var omgivelserne og forplejningen helt 
fantastisk! Så bootcampen for Unge Forskere 
er en rigtig god mulighed for at møde andre 
nysgerrige unge mennesker, og med deres og 
fagfolks hjælp få et skub i den rigtige retning i 
forhold til sit eget projekt“ .

Emma på segway
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På den anden side af jorden - i en fremmed verden
„På verdens smukkeste dag i april, mens skolehavens 
blåregn og roser for første gang foldede sig ud og lod 
deres spæde ungdoms smil fremblomstre, bød vi vore 
danske gæster fra eventyrenes fjerne kongedømme 
velkommen .“ Med en for os thyboer måske noget uvant 
sentimentalitet og patos begynder TG’s kinesiske ven-
skabsskole i Nanjing således sin beretning om årets 
besøg af 8 elever fra Thisted Gymnasium, kinesisklærer 
Theodor W . Harbsmeier og rektor Søren Christensen . 

Boede hos værtsfamiler

Der var gået to år siden sidste besøg . I den mellemlig-
gende tid havde pennevenner fra TG og skolen i Nanjing 
kommunikeret sammen på tysk (!) via e-mails . Et rigtigt 
spændende og lærerigt virtuelt kulturmøde, men intet 
slår naturligvis „real life“: TG’s ambassadører i Nanjing 
fik i år ikke blot lejlighed til at overvære kinesernes un-
dervisning og deltage i kulturkurser om kungfu, kalligrafi, 
maleri, papirklip og pekingopera, nej de blev så at sige 
lukket helt ind i køkkenet og boede hjemme hos kinesi-
ske værtsfamilier . Det blev en intens og givende oplevel-
se, som alle ved hjemkomsten var enige om slog både 
Den Kinesiske Mur og den Forbudte By i Beijing . 

Et kulturmøde

Men hvad syntes kineserne selv om at være sammen 
med vores elever? De ovennævnte indledende ord 
skrevet af en kinesisk lærer siger allerede noget om, 
hvordan vi i deres øjne var mindst ligeså eksotiske som 
de i vores . I det følgende præsenteres nogle uddrag fra 
den del af beretningen, som de kinesiske elever selv 
har skrevet:

Hu Yucong, Alexanders vært, skriver om forventninger-
ne og forberedelserne forud for besøget: „Først da jeg 
havde ryddet op og gjort rent på værelset, havde fejet 
gulvet, så der ikke var skyggen af et støv, havde gjort 
klædestativet grundigt rent, først da var jeg helt sikker 
på, at jeg havde forberedt mig ordentligt på, at den ud-
vekslingsstuderende kom . Jeg havde stadig i  tankerne,  
hvordan min lærer for nogle dage siden havde sagt, at 
de udvekslingsstuderende var ligeså spændte . At dele 
sit hjem med en gyldenhåret og blåøjet udlænding har 
været en modig beslutning, og det blev også en spæn-
dende, ny erfaring .“ 

Ingen tvivl om at også vore elever følte sig modige ved at 
have sagt ja til at bo hver for sig hos hver deres kinesiske 
vært! Og fascinationen over det fremmedartede udse-
ende var gensidigt . Én af vores elever, som vi her væl-
ger at lade være anonym, udtalte således efter at have 
overværet en kinesisk undervisningstime, at det jo måtte 
være noget lettere at holde sig vågen i timerne, når læ-
rerinderne i Kina alle sammen så så godt ud!

Allerede det første møde var et bevægende øjeblik og 
kilde til stor fascination over, hvor forskellig dansk og ki-
nesisk kultur er . Karlas vært skriver: „Helt siden min lille 
storesøster Karla fra Danmark flyttede ind hjemme hos 
os, har jeg været fyldt af adskillige følelser . Når det kom-
mer til stykket, er der virkelig stor forskel mellem vestlig 
og østlige tankegang og kultur . Det første indtryk jeg fik 
af Karla, var nok hvor ærlig og direkte hun var . Da jeg 
spurgte om jeg skulle hjælpe hende med at bære kuffer-
ten, lod hun mig glad hjælpe hende med at bære den . 
Jeg vidste ikke om jeg skulle le eller græde: Det var nok 
et eksempel på kulturforskel, tænker jeg!“

Af Theodor W. Harbsmeier
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Skolens kantine: Jenny og Julie, uniformeret og i selskab med nye venner!

Ikke kun kineserne oplevede et kulturchok ved første 
møde . Alex skrev i den „dagbog“, vores elever skulle 
skrive, om mødet med sin vært: „På god dansk manér 
går jeg hen for at give hende hånden, i stedet får jeg sat 
en blød panda (bamse) i hånden som så er en velkomst 
gave .“ Hvor vi giver hånd, giver de altså panda i Kina! Det 
skulle dog vise sig i løbet af opholdet, at noget af det, 
der umiddelbart virkede eksotisk og fremmed for begge 
parter, nok alligevel havde rod i almenmenneskelig ge-
nerthed og kejtethed .

De forskellige hjem bød på meget forskelligartede op-
levelser, som det var meget spændende for vore elever 
at sammenligne . Liu Yixins, Salims værts, beretning in-
deholder dog meget som alle - både værter og gæster 

- bestemt kan nikke genkendende til . Det citeres her i 
sin helhed: 

Salim på slap line

„Det var virkelig utroligt sjovt og spændende at få lej-
lighed til at møde de danske udvekslingsstuderende og 
opleve mødet og samspillet mellem to forskellige landes 
kulturer . Da jeg først mødte Salim, tænkte jeg at han helt 
sikker var en meget genert dreng . Senere, da jeg var 
sammen med ham, fandt jeg ud af at han var en skælmsk 
stor dreng . Og heldigvis kunne han lide at prøve rigtigt 
mange forskelligartede karakteristisk kinesiske delika-
tesser og opleve traditionel kinesisk kultur . Så vi havde 
det rigtigt skæg i den tid vi havde sammen . I skolen lær-
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te han om kinesisk maleri, om pottemageri, om papirklip 
og andre kinesiske traditionelle kunstarter . Ud fra hans 
seriøse tilgang til tingene, tænker jeg at han bestemt er 
en fyr der er vild med den kinesiske kultur . Om aftener-
ne har vi ladet ham opleve mange kinesiske traditionelle 
delikatesser og kulturelle events . Salims dumplings har 
form og stil . Efterhånden som han prøvede sig frem, lave-
de han dem næsten bedre end jeg selv . Han var utrolig 
omhyggelig og koncentreret da jeg lærte ham at skri-
ve kinesiske tegn med pensel . Han lo og sagde at han i 
hvert fald var nødt til at øve mere . På vej hjem fra skole så 
vi tilfældigvis en gruppe kvinder øve „hoftetromme“, så 
jeg lod ham „gå i lære „ og deltage . Og så var der karao-
ke som skolen arrangerede: Det var virkelig bevægende 
og morsomt hvordan vi værtselever og udvekslingsele-
verne sang sammen til musik som vi alle kendte . Sidste 
dag tog vi ham med ud på et lille spisested med typisk 
mad fra Nanjing og gik bagefter i biografen sammen . Alle 
som én havde vi meget svært ved at tage afsked . Salim 
sagde at han utrolig godt kunne lide Kina og at han hav-
de meget lyst til at komme igen flere gange . Ud fra hvad 
han fortalte, fik jeg også et rigtigt godt indtryk af Danmark 
og lyst til at tage derhen . Jeg håber jeg en dag kan tage 
til hans land og rejse lidt omkring .“

Forskellige madvaner

De fleste kinesiske elever viser ligesom Liu Yixin særlig 
stor glæde og stolthed over at kunne præsentere deres 
egen madkultur . Nogle viser også samtidig stor undren 
og nysgerrighed over vore elevers madkultur . Ji Ruyu 
skriver om Karla: „Hendes vaner når det gælder mad og 
drikke var også en smule forskellig fra kineseres . Alle 
ved at det er dårligt for maven at spise frugt efter maden . 
Men - modsat hvad der ellers er normalt - var Karla glad 
for at spise frugt efter maden eller spise is . Og hun kunne 
især ikke forstå hvorfor vi gerne vil have varme ting som 

suppe og te til maden . Hun sagde at man i Danmark kun 
drikker koldt vand . Det var lidt et chok for mig, for hvis 
man hele tiden drikker koldt vand, er det så ikke dårligt 
for maven? Men det er ligesom hun heller ikke forstår 
vores vaner: Det er vel nok sådan at en hver ting har sin 
fordel .“ Der er dog ikke kun undren, men også beundring 
at spore hos kineserne, f . eks . når Wu Qianhe skriver om 
Julie: „Med øvet hånd brugte hun kniv og gaffel og lod 
en finger let stikke elegant op . Det var simpelthen det 
man kalder et dydsmønster af en pige, og jeg kunne slet 
ikke leve op til det .“

Inspiration

En del beretninger fokuserer også på forskelle i det dan-
ske og kinesiske skolesystem - ikke mindst på hvor lidt 
tid danske elever bruger på skolen . Særligt interessant 
er følgende mere personlige betragtninger af Wu Qian-
he om opdragelse: „Desuden fandt jeg ud af at så godt 
som de fleste danske elever på vores alder har mange 
huslige pligter og at de, når de er omtrent 16-årige, ofte 
gør frivilligt arbejde og selv finder et arbejde ude i sam-
fundet . Mens hun fortalte og fortalte, begyndte jeg op-
rigtigt talt i mit stille sind at overveje: Hvor lang vej har vi 
dog stadigvæk før vi kan ændre det forældede under-
visningskoncept hvor „ørene ikke hører hvad der sker 
udenfor“ og udvikle et innovativt undervisningskoncept 
for vort land .“

Cykeltur

Selvsamme Wu Qianhe skriver gribende og med en vis 
nostalgi om den sidste aften med Julie: „Aftenen før Julie 
tog af sted, cyklede vi rundt omkring på Nanjing Univer-
sitets campus, spiste mad i kantinen, besøgte bibliote-
ket hvor der var en strøm af mennesker, men helt stille, 
sansede åndeløst dette fornemme universitets studie-
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Således ser første side af kinesernes beretning om besøget 
fra TG ud.

atmosfære og mentale univers . Vi fløj af sted på vores 
cykler, havde lyst til at aflægge fortiden og opbygge en 
ny forbindelse til fremtiden . I forårsluften flagrede nogle 
utydelige og måske lidt forkerte engelske fraser . Sekund 
for sekund slugte vi bogstaverne . Hun og jeg kikkede på 
hinanden og smilede . Det var hendes splinternye tyven-
de år og det var mit helt friske sekstende år . Det her, det 
her, det vil altid have en plads i min erindring og det vil 
tage lang lang tid før det falmer . „ 

Afsked

Hu Yucongs tanker om afskeden fra Alexander er hel-
ler ikke uden vemodighed og er præget af en sans for 
det filosofiske som går igen i flere kinesiske beretninger: 
„Lige netop som han var ved at smelte sammen med fa-
milien, måtte han så tage af sted igen . Jeg kan ikke lide 
at tage afsked . Ligesom jeg kan lide at rejse, men ikke 
kan lide at nå frem til destinationen“ . Su Zequn, vært for 
Jens, afslutter sit indlæg med en vis optimisme for fremti-
den: „Selvom Danmark og Kina ligger langt fra hinanden, 
føler jeg at denne store afstand ikke vil kunne fjerne os 
fra hinanden .“ 

Kinesernes varme følelser for deres danske gæster var 
gengældt . Alex skriver i sin dagbog om afskeden: „Hen-
ne ved døren får vi øje på de andre, og jeg får sagt farvel 
til moren og Chita; efter et kram vinker vi farvel, og så 
er vi på vej med en mærkelig følelse i maven og gode 
minder som jeg vil beholde resten af mit liv .“

Det var dog ikke blot beriget med nye venskaber og ek-
sotiske minder for livet, at de kinesiske værter skiltes fra 
de danske gæster . Hu Yucong, Alexanders vært, opsum-
merer udbyttet af  besøget fra Danmark således: „Erfarin-
gen gjorde mig også bedre til at knytte kontakt til andre 
mennesker, den hjalp mig at udvikle mig følelsesmæs-

sigt og blive et bedre menneske .“ Sun Xueting, Alex’ 
vært, gør sig desuden følgende betragtninger, som viser, 
at internationalisering og studierejser ikke kun handler 
om at udforske verden men også om at blive klogere 
på sig selv: „Jeg fik, som den kineser jeg er, en endnu 
dybere forståelse af min egen kinesiske kultur, og jeg fik 
en oplevelse af hvor fascinerende kinesisk kultur er, ved 
at lade min danske ven, som kun havde været fem dage 
i Kina, blive glad for og elske Kina .“
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DET VAR BLUES ALL OVER, da singer/songwriter Dana LaCroix fra New York sammen med sin musikalske makker Murali Co-
ryell indtog scenen i Teutonersalen ved en koncert for alle skolens elever 4. april 2018. Seancen blev lukket med et par numre 
sammen med gymnasiets musikelever, der havde haft fornøjelsen af duoen i en musikalsk workshop forinden.
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Geofelttur til England
Da vi fik at vide, at vi var blevet udvalgt til at deltage i 
dette års geofelttur, virkede det nærmest surrealistisk . 

Først kom begejstring, men i kølvandet fulgte også be-
kymringer . Ingen af os havde nogen særlig erfaring in-
den for geofagene, og vi vidste ikke, om niveauet ville 
være for højt . Virkeligheden viste sig dog at være langt 
mindre skræmmende, da niveauet var tilpasset efter, at 
vi netop var forholdsvis nye inden for faget, og til vores 
store lettelse var det ikke et problem at følge med . 

Geofeltturen er sponsoreret af Mærsk, og formålet er at give 
unge studerende mulighed for at stifte bekendtskab med 
geofagene . Da interessen for at vælge at studere geofag 
på universitetet i den seneste tid er faldet, ønsker Mærsk, 
som er et af de mange firmaer, der har brug for folk - som har 
studeret geofag - at bringe interessen for faget tilbage . Både 
folkeskolerne og ungdomsuddannelserne har fjernet deres 
fokus fra geofagene .

Bedre forståelse for geofagene

En normal dag i forløbet startede med en omgang „full 
english breakfast“, hvorefter vi drog afsted mod dagens 
lokaliteter . Især kystmorfologi, petroleumssystemet og 
søgen efter fossiler var i fokus på turen . Mange kyster er 
blevet dateret og grundigt undersøgt af vores lille hold 
i søgen efter en bredere forståelse for, hvorfor naturen 
ser ud, som den gør . Aftenerne brugte vi på undervis-
ning i geofagene og samtale om dagens resultater .

Turen har givet os en bedre forståelse for geofagene 
og naturen omkring os samt en masse nye oplevelser, 
som vi nok ikke kunne have fået i andre sammenhænge . 

Vi så ikke på smukke steder, vi oplevede dem på en helt 
anden måde end, hvis vi var kommet der i en anden anled-
ning . Som noget af det sidste på turen blev vi bedt om at 
lave en såkaldt “check out” øvelse, hvor vi hver især skulle 
fortælle, hvad der havde været bedst eller mest overra-
skende ved turen . Især her var der to ting, der gik igen: 
For det første var vi alle overraskede over, hvor meget vi 
lærte på bare fire dage . Og for det andet var folk over-
raskede over, hvor godt det sociale havde fungeret . Den 
første dag i bilen havde en af turlederne sagt, at de altid 
havde haft gode erfaringer med, at folk kom virkelig tæt på 
hinanden, men vi havde dog vore tvivl . For hvor tæt kan 
man komme på folk på bare fire dage? Meget tæt, skulle 
det vise sig . Stille øjeblikke var der få af, og beach-volley 
på stranden og snakken på værelserne til lidt for sent var 
hyppige hændelser . Det hele taget i betragtning, så var 
turen succesfuld, oplevelsesrig og oplysende . Vi har fået 
gode venner og en bredere forståelse for, hvad det vil sige 
at gå på universitetet . 

Af Marie Kirketerp og Freja Hove, 2x

Marie og Freja studerer England fra bunden.
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Da Thisted Gymnasium blev omdannet til et ’Mini-Europa’
Februar 2017 var en lille delegation af lærere i Wien for 
i samarbejde med kolleger fra otte andre europæiske 
skoler at udfærdige en ansøgning til et projekt under 
ERASMUS+, finansieret af EU . De deltagende skoler 
kommer fra Wien (Østrig), Evreux (Frankrig), Pforzhe-
im (Tyskland), Brno (Tjekkiet), Miskolc (Ungarn), Athen 
(Grækenland), Hamburg (Tyskland), Istanbul (Tyrkiet) og 
Thisted (Danmark) . Titlen blev det ikke helt enkle Eras-
musplus Challenges in Sustainability by Biotechnology . 
Udover det faglige indhold har ERASMUS-projekter et 
interkulturelt indhold, hvilket blandt andet indebærer, at 
de deltagende skolers elever bor privat hos hinanden, 
når der er udvekslinger, så de samtidig oplever et andet 
lands kultur på tætteste hold . 

Derfor blev det Thisted

I april 2018 var det planlagt, at der skulle afholdes et 
arbejdsmøde og udveksling i Istanbul . Men på grund af 
politiske spændinger mellem især Tyskland og Tyrkiet 

var det ikke det bedste tidspunkt for de unge tyskere 
at komme til Tyrkiet . Så for at undgå at blive en del af 
en politisk konflikt besluttede skolerne, at Thisted Gym-
nasium i stedet skulle være vært for mødet i april 2018 . 
Så håber alle, at der næste år er faldet så meget ro på 
førnævnte konflikt, at der kan gennemføres en udveks-
ling i Tyrkiet .

Apriludvekslingen i Thisted faldt sammen med som-
merens komme, så i det bedste solskinsvejr gæstede 
deltagerne skolen, hvor lokale 84 var reserveret til ar-
bejdsrum under hele besøget . Der blev knoklet med na-
turvidenskaben, og samtidig sikrede et hold bestående 
af Marc Andersen Borg, Ann Britt Wolsing og Pia Vigsø 
Lassen, at vore gæster blev både godt beværtet og un-
derholdt .

Som en del af det faglige projektarbejde var alle delta-
gere på besøg på Østerild Testcenter, hvor David Pind 
Jessen viste rundt og forklarede, hvorfor man egentlig 

Af Søren Christensen
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har etableret dette vindmølletestcenter i Thy . Men der 
blev også plads til at surfe i Klitmøller, køre mountainbike 
i Nationalparken og bowle i Bowlingcentret .

Snak med projektlederen

Under besøget fik vi mulighed for at spørge dr . Jürgen 
Braun (Pforzheim), der har påtaget sig opgaven at være 
projektleder for hele foretagendet om, hvorfor det er 
vigtigt, at EU støtter europæiske skoler økonomisk, så 
man kan lave disse interkulturelle projekter:

”Heute müssen Schüler aus meiner Sicht auch internati-
onale Erfahrung mitbringen, wenn sie sich für einen Job 
bewerben in der Industrie, und Erasmus+ gibt uns die 
Möglichkeit, eine Tür zu öffnen, um in Europa internatio-
nale Erfahrung zu sammeln.”

På spørgsmålet om det er vigtigt, at mange lande delta-
ger i disse projekter svarer dr . Braun:

”Europa besteht aus 27 Ländern. Ich bin der Meinung, 
wenn wir ein europäisches Projekt machen, dann soll-
ten auch nach Möchlichkeit viele europäische Länder 
daran beteiligt sein.”

Dr . Jürgen Braun fortæller videre, at den Europæiske 
Union på grund af besparelser har været nødsaget til 
at reducere antallet af deltagerlande i fremtidige projek-
ter, hvilket han beklager, da et projekt som dette så ikke 
længere er muligt .

Når en skole sender elever til disse interkulturelle ar-
bejdsmøder, er der en del forberedelse hjemme, som 
man først skal lave . Dr . Jürgen Braun forklarer, at han 
forbereder sine elever på både det faglige og det inter-
kulturelle:

”Meine Schüler müssen in die Thematik eingeführt wer-
den. Das mache natürlich im ersten Schritt ich, aber 
dann auch in einem Selbststudium (…). Die Schüler ha-
ben oftmals die Aufgabe hier, Präsentationen zu ma-
chen, und das müssen sie selbst üben, und nur dann 
funktioniert die Input in die Gruppe.”

På spørgsmålet om, hvad dr . Braun især har fundet be-
mærkelsesværdigt under besøget i Thisted svarer han 
hurtigt:

”Ich erlebe zum erstenmal Nordeuropa.”

Svaret følges op af et stort grin .

”Ich bin überrascht, wie schön die Landschaft hier ist. 
Wir haben die Natur geniessen.”

Afslutningsvis takker dr . Jürgen Braun skolen for invi-
tationen .  Uden tvivl har det været en spændende op-
levelse for alle at omdanne Thisted Gymnasium til ’mi-
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ni-Europa’ . Og det er ikke kun dr . Braun, der er taknemlig 
for det store arbejde, der er lagt i at gøre opholdet for 
vore europæiske gæster til en fantastisk oplevelse . Fra 
skolens side skal også lyde en tak . Uden den store op-
bakning fra personalet, eleverne og de familier, som in-
viterede en eller flere unge europæere inden for i deres 

hjem, var det ikke muligt at gennemføre sådanne pro-
jekter .

Projektet strækker sig over tre år . Og næste udveksling 
foregår i Wien til november .

Mange nationaliteter samlet i lokale 85 til hyg og arbejde
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Mange nationaliteter samlet i lokale 85 til hyg og arbejde

51

Thisted_Gym_Aarskrift 2018 nummer 2.indd   51 17/06/2018   10.05



Uglegylp - Det gamle elevblad
I årene fra 1949 til 1981 hed Thisted Gymnasiums elev-
magasin Uglegylp . Når man bladrer i de gamle numre, 
får man et godt indblik i, hvorledes bladet afspejler den 
tid, hvori det er skrevet . Stofvalget er nogenlunde det 
samme, uanset om man kigger på et nummer fra halv-
tredserne - eller på et nummer fra halvfjerdserne . Det 
handler om elevforeningen, det nære liv på skolen, 
arrangementerne og skildringer af begivehender i og 
omkring gymnasiet . Men de ældre numre er præget af 
langt flere oplysende artikler, der lægger op til debat i 
forhold til det omgivende samfund . . Blandt andet var det 
artikler i Uglegylp, der satte gang i debatten om bevarel-
sen af forfatteren J .P . Jacobsens fødehjem på pladsen, 
der i dag bærer hans navn . Huset var faldefærdigt og 
stod til nedrivning! Men blandt andet via Uglegylp blev 
det bevaret for eftertiden . 

Debat om præfekter

Opslaget til venstre er fra 1950 og et godt eksempel på  
tiden på Thisted Gymnasium, dengang bedstefar kun var 
en knægt . Der er debatindlæg om „præfektordningen“, 
der kort gik ud på, at ældre elever af skolens rektor blev 
udstyret med særlig magt og privilegier til gengæld for at 
holde justits med kammeraternes gode opførsel . Vi er, som 
man også kan læse i artiklen, tæt på forhold, som fandtes 
på de engelske kostskoler . Præfektordningen var i brug på 
skolen helt frem til 1970 - tiden for ungdsomoprør og opgør 
med autoriteter . Det er også på dette tidspunkt, at Uglegylp 
skiftede fra den annoncebetalte bogtrykte udgave til en 
noget mere flippet udgave trykt på duplikator . .

Alle numre af Uglegylp er digitaliseret - og kan erhver-
ves sammen med en masse andre historiske data om 
skolen gennem „Seniorteutonerne“ .

Af Orla Poulsen
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Idræt i det fri
Flere og flere dyrker idræt i naturen, og denne tendens 
ses også  i den mangfoldighed af idrætstilbud som pop-
per op alle steder . Her kan nævnes cross-tri, stand up 
paddling, mountainbike, trailløb, kitesurfing og under-
vandsjagt . Med Thisted Gymnasiums nye udeområde i 
Nationalpark Thy, er vi fulgt med udviklingen og udby-
der nu et bredt udvalg af aktiviteter med udgangspunkt 
i Skovly . Skovly er en feltstation og undervisningshytte i 
Nationalpark Thy, kun et stenkast fra Vandet Sø . Place-
ringen af Skovly i kanten af Vilsbøl plantage er helt unik . 
Nationalparkens mountainbikespor på syv km findes 

kun få meter fra hytten . Sporet byder på udfordringer på 
alle niveauer og er derfor ideelt til differentieret moun-
tianbikeundervisning i idræt . Der skal lyde en stor tak til 
Thy Sporlaug, for det store arbejde de gør for at holde 
sporet kørbart, sikkert og underholdende . I Vilsbøl er 
der ydermere mulighed for træklatring og o-løb i den 
lille men udfordrende plantage .  

Træning i skoven

I idrætsundervisningen på Thisted Gymnasium har alle 

Af Peter Dubillot

TG-elever i aktion i „Cold Hawaii Inland“
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3g’ere et obligatorisk træningsprojekt, hvor elever 
sætter deres teoretiske og praktiske viden i spil . Her 
har gymnasiet indgået et samarbejde med National-
park Thy Marathon, hvor eleverne skal deltage på en 
selvvalgt løbedistance i den første weekend i sep-
tember . Hele gymnasiet deltager i begivenheden, så 
det får karakter af en motionsdag,  som gerne skulle 
stimulere og motivere eleverne til at holde sig aktive 
gennem hele livet . 

Vandsport

Cold Hawaii fænomenet har sat et stort aftryk på hele 
Thisted Kommune . Vandsportskulturen blomstrer i disse 
år med kajak, sejlads og Cold Hawaii Inland cable park 
i Limfjorden, Vandet sø med svømning, stand up pad-

dling og windsurfing - og Vesterhavet med de meget 
varierende bølge- og vindforhold, er den ultimative le-
geplads for den mere erfarne vandsportsudøver . Der er 
mulighed for, at eleverne kan komme på havet . Thisted 
Gymnasium låner af og til Hummerhuset i Klitmøller og 
flytter idrætsundervisnigen for en dag eller to . Mulighe-
den for udflytning af idræts- og biologiundervisningen 
til Nationalpark Thy - og Cold Hawaii - har åbnet mange 
spændende muligheder for især disse to fag . Thisted 
Gymnasium er i den heldige situation, at vi har fået lov at 
beholde idræt-B som et studieretningfag i kombination 
med biologi A . Denne studieretning kan kun læses 20 
steder i landet, og studieretningen kan med de unikke 
udfoldelsesmuligheder, som Nationalparken og områ-
det ved fjord og hav tilbyder, kombinere disse to fag på 
fornemste vis .        

TG-surferparade i Klitmøller I mål ved Skovly
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Der arbejdes i skolens fællesareal
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Dimissionstale 2018

Kære studenter

Ved årtusindeskiftet var det franske mobiltelefonselskab 
Mobilix førende på det danske mobiltelefonmarked . Firma-
ets franske direktør Monique Moullé Zetterström var front-
figur i en landsdækkende TV-reklame, hvor hun på dansk 
med en meget charmerende accent fortalte om firmaets 
store satsning, det mobile internet . ”Når internettet bliver 
mobilt, bliver verden mindre og forståelsen større .” Mobi-
lix Media var en kombination af mobiltelefoni og internet, 
underforstået et mobilt internet, som man kunne tage med 
sig . Det var første gang, man så en så innovativ løsning 

inden for telefoni og internet, og denne satsning skulle iføl-
ge Zetterström gøre det muligt for os mennesker at forstå 
verden bedre, fordi ”samtale fremmer forståelsen” . Det sid-
ste var i øvrigt også det franske firmas motto .

Om samtale altid fremmer forståelsen er vanskeligt at give 
et entydigt svar på . For et par uger siden i det dejligste 
forsommervejr, mens I var i gang med de afsluttende ek-
samener, var vi alle vidne til en verdenshistorisk begiven-
hed . USA’s 45 . præsident Donald Trump mødtes med den 
nordkoreanske leder Kim Jong-un på et hotel i Singapore . 
Mødet mellem de to statsledere mundede ud i en aftale, 
hvoraf det blandt andet fremgår, at Nordkorea skal afvikle 
sit atomvåbenprogram . Selv om samtalen mellem Trump 
og Jong-un foregik via tolke, kan man kun håbe på, at det 

Af Søren Christensen
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menneskelige møde kan føre til en større forståelse for 
vigtigheden af, at verden skal blive et sikrere sted . Hvis 
det bliver konsekvensen af dette møde, kan jeg sagtens 
leve med, at det hele begyndte med – skal vi sige – 
to lidt utraditionelle statsmænds samtale på et hotel i 
Singapore .

Der er ingen tvivl om, at samfundet befinder sig i en sta-
dig forandring . Alle skal være omstillingsparate, robuste, 
fleksible, ansvarsfulde og ikke mindst effektive . Hele tiden 
bliver vi målt og vejet, og selv om vi bliver målt til at være 
gode nok, skal der alligevel udfærdiges en handlingsplan 
med målbeskrivelser, så det sikres, at man næste gang 
præsterer lige lidt mere .

I de to eller tre år I har været elever på Thisted Gymnasi-
um, er der også sket meget . Politikerne skal sikre, at sam-
fundet får mest muligt ud af de penge, der bliver investeret 
i uddannelse . Derfor har de sat ministerier og styrelser til 
at føre tilsyn med de offentlige institutioner . At føre tilsyn 
handler i høj grad også om, hvordan man kan effektivise-
re, altså om at få mest muligt ud af hver eneste offentlige 
krone . Det er der såmænd ikke så meget nyt i . Allerede i 
1862 fandt Robert Lowe, et liberalt medlem af det britiske 
parlament, på en ny finasieringsmodel for offentlige skoler . 
Hvert år fik alle skoler besøg af en inspektør, som skulle 
teste eleverne i matematik og engelsk . For hver elev der 
dumpede, ville staten reducere den økonomiske støtte en 
anelse . Det minder på alle måder om det færdiggørelses-
taxameter, som gymnasierne har i dag . Og enhver kan jo 
godt forstå, at når staten investerer milliarder i uddannelse, 
så vil man også sikre sig, at samfundet får noget ud af den 
fælles investering . Ideen om, at man kvantificerer sig frem 
til kvalitet, og politikernes trang til at blande sig i driften på 
de enkelte institutioner, er desværre gennem de seneste 
årtier muteret til en regulær tal- og kontrolmani, som ikke 
gør noget godt for nogen .

Hvis vi prøver at zoome ind på, hvad undervisningsmini-
steren og hendes ministerium hu-hej-og-over-natten har 
indført af tiltag mod gymnasiet i bare det sidste skoleår, så 
må man konkludere, at I er nogle snydepelse, der oven i 
købet er dovne og alt for ofte fraværende . Derfor har mini-
steren fremadrettet valgt at slukke for det mobile internet, 
som vi på gymnasierne - siden Monique Moullé Zetter-
strøm introducerede det i år 2000 - kritisk har trænet jer i 
at anvende . Derudover er der varslet et opgør med jeres 
pjæk og manglende afleveringer . Og i perioden mellem 
denne tales tilblivelse og denne dag, er der sikkert indført 
x-antal flere stramninger, der skal forhindre jer unge i at 
have tid til faglig fordybelse og/eller fejlvalg på vej mod 
ønskejobbet . Også når I skal ind på en videregående ud-
dannelse, vil I møde benspænd i form af fremdriftsreform 
og uddannelsesdimensionering, ligesom I først skal for-
cere tårnhøje karakterkrav for overhovedet at få adgang 
til drømmestudiet . Her betyder motivation og lysten til at 
dygtiggøre sig inden for et fag mindre . Ud over førnævn-
te forhindringer bliver I også mødt af en fremtid, hvor de 
økonomiske vismænd barsler med en ide om, at I ikke skal 
have Statens Uddannelsesstøtte, hvis I vælger at bygge en 
kandidatgrad oven på bacheloruddannelsen . Jeg tænker 
bare, hvordan mon disse såkaldte vismænd selv fik finasi-
eret deres uddannelser?

Kære venner, denne tal- og kontrolmani, som gennem-
syrer vores hverdag, er helt forkert . Jeg aner ikke, hvad 
det er for unge mennesker, ministeren og andre beslut-
ningstagere ser på, når de kommer med nye forslag til 
stramninger på uddannelsesområdet . Når jeg har talt 
med jer eller besøgt jer i undervisningen, så har jeg altid 
oplevet flittige og dygtige unge, der værdsætter deres 
skole og gerne vil bidrage til, at det både skal være læ-
rerigt, udfordrende og sjovt at gå på Thisted Gymnasi-
um . Jeg har den største tillid til, at I vil bevæge jer videre 
ud i samfundet og blive gode samfundsborgere . Men 
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samtidig vil jeg godt appellere til, at I vil være med til at 
gøre oprør mod denne kontrolmani, som sammen med 
New Public Managements-tankegangen er kommet ind i 
vores samfund . Det ville være godt at genoverveje, om det 
er den rigtige vej, vi er på vej ud ad .

Hvis ovenstående eksempler ikke har overbevidst jer om, 
at ”nok er nok”, som fagbevægelsen anvendte som slogan 
under årets overenskomstforhandlinger, så prøv at lytte til 
den liste, som jeg nu vil læse op for jer:

• Spørgeskema om demokrati og radikalisering

• Brev fra Udlændinge- og integrationsministeriet  
 om tiltag målrettet religiøse forkyndere

• Spørgeskema om talentarbejde

• Udspil om afskaffelsen af adgang til internettet  
 ved eksamen 

• Indberetning af investeringsplan 2016-21

• Krav om nye studie- og ordensregler, inklusiv  
 mobbestrategi 

• Skrivelse om, hvordan penge til lærernes efter 
 uddannelse pludselig skal sættes i forhold til  
 antal elever i perioden 2014-16

• Vejledning i aktivitetsindberetning for 2 .g-, 3 .g-  
 og 2 . hf-elever på 20 . undervisningsdag – og  
 orientering om, at 1 . års elever først skal indbe 
 rettes på 60 . undervisningsdag .

Denne liste udgør blot to ugers spredehaglskud fra mi-
nisterier og styrelser rettet mod de almene gymnasier . 

Jeg gentager: To uger! Tænk på at et kalenderår består 
af 52 uger .

Vi skal ”Make Denmark Great Again” . Vi skal genfinde til-
liden til hinanden . Historisk set er Danmark og danskere 
kendt for at være et tillidsfuldt folk . Fx ville amerikanere 
aldrig overlade deres børn til fremmede forældre ved bør-
nefødselsdage . De ville derimod selv blive ved deres eget 
barn under hele fødselsdagsfesten . I Danmark glæder 
man sig over, at andre vil lave en spændende dag for klas-
sens børn, og så kommer man ellers selv senere til hygge 
og forældrekaffe .

Når vi danskere kører i bil hen til skoven for at løbe en tur, 
er det helt normalt, at vi lægger bilnøglen på ’det hemme-
lige sted’, altså på bilens venstre forhjul, mens vi løber . Det 
ved alle, men jeg har aldrig hørt om en bil, der er blevet 
stjålet, mens ejeren var ude at løbe i skoven . Er vi på cy-
keltur rundt i det danske land, kan vi sagtens overnatte i 
telt og lade værdigenstande blive tilbage i teltet, mens vi 
henter morgenbrød hos bageren . 

Går man en tur rundt på gymnasiet, mens der er undervis-
ning, kan man se flere mobiltelefoner ligge til opladning 
i stikkene rundt omkring, ligesom stumtjenerne er fyld-
te med flotte og sikkert også dyre jakker . Sådan er det 
i Danmark – og det er dejligt . Derfor er det også trist at 
være vidne til en voksende menneskelig mistillid . Jeg kan 
næsten ikke holde ud at høre på, at folk på overførsels-
indkomster er snyltere, der bare vil suge andres penge til 
sig, at folk med mørk hud kun kommer til Danmark for at 
ødelægge landet og sende penge hjem til deres fattige 
slægtninge, at syge ikke vil arbejde og så videre . Alt for 
ofte tillægger vi andre dårlige motiver og tror, at de kun er 
ude på at mele deres egen kage . Bevares, selvfølgelig er 
der da enkelte, som spekulerer i at snyde og bedrage for 
egen vindings skyld . Men er det nok til at vi skal opbygge 
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et kontrollerende samfund, hvor vi alle går rundt og mistror 
vores medmennesker?

Kommunikation er en svær størrelse . Alt for let kan man 
blive misforstået eller tillagt motiver, som man ikke har . 
Ikke desto mindre tror jeg på, at ”samtale fremmer for-
ståelsen” . Vi skal turde tale åbent med hinanden og 
også have tillid til hinanden .

Hvis I i studentergave skulle have fået et gavekort til en 
boghandel eller stadigvæk har en lille sjat penge tilba-
ge, når I er færdige med at fejre jeres eksamener, kan 
jeg anbefale jer at købe Helle Helles nyeste roman ”de” . 
I kan tænke på den som et minde om det år, I dimittere-
de fra Thisted Gymnasium, selv om romanens handling 
foregår i 1980’erne på Lolland . Romanen ”de” indehol-
der så mange eksempler på menneskelig kommuni-
kation, som nogle gange lykkes, ligesom der også er 
eksempler på dialoger, hvor noget er gjort ud fra den 
bedste hensigt og alligevel bliver opfattet helt anderle-
des af modtageren . Et eksempel på det sidste sker, da 
hovedpersonen i romanen, som er en ung gymnasiepi-
ge, giver sin mor pungen med de 400 kroner tilbage, 
som hun havde fået til at klare sig selv for, da hun bor 
alene, mens moderen er indlagt på hospitalet . Datteren 
havde fået den ide, at hun ville spare pengene for at 
glæde moderen . De havde i forvejen ikke for mange 
penge . Da hun overrækker moderen pungen, svarer 
sidstnævnte ”Det er jeg meget ked af” . Det er en helt 
fantastisk scene, hvor pungen bliver en realistisk rekvi-
sit, der siger meget mere end ord . 

Ingen tvivl om, at Helle Helle mestrer det danske sprog 
på en helt unik og exceptionel måde . Mange gange står 
det, der siges, eller skal vi kalde det handlingen, slet 
ikke på papiret . Tag nu denne samtale mellem to gym-
nasiepiger i bussen:

”Man har lov at være heldig/ Sådan er der så meget/ Det 
er, som man tager det” .

Dialogen indeholder ikke megen nyttigt information, 
men vi (læserne) får alligevel et fantastisk indblik i, hvor-
dan relationen mellem disse veninder er, så vi kan dan-
ne os et billede af, hvad de er for nogle mennesker .

I har gennem jeres gymnasietid flere gange bevist jeres 
analytiske evner . Derfor kan jeg også kun opfordre jer til 
fluks at få fat i Helle Helles bog . Selv om den umiddel-
bart virker som en hurtig læst roman, er der til timers for-
dybelse . Gennem fortællingen får I et interessant indblik 
i den menneskelige tillid, som jeg sommetider savner 
i vores samfund . De personer, som Helle Helle skaber 
i sine bøger, er gode mennesker, som man som typer 
heldigvis stadigvæk kan gå ud og møde i samfundet . Og 
selv om nogle af magthaverne, sikkert ud fra de bedste 
intentioner, gerne vil styre og kontrollere os, så skal I 
ikke lade jer drive rundt i manegen . I har det, der skal til 
for at være med til at bestemme udviklingen . Brug det 
og hav tillid til jeres medmennesker . 

Inden jeg afslutter min dimissionstale, vil jeg godt tak-
ke jer for alt det, I har lavet på skolen, som ikke direkte 
kan kobles til undervisningen . I udviste en kæmpe gejst 
og et enormt engagement i musicalen, under Operati-
on Dagsværk, i elevrådet og ved flere andre lejligheder . 
Tak, fordi I gider . Det er jer, og det I laver, der er Thisted 
Gymnasium .  

Hjertelig tillykke med jeres eksamener og al mulig held 
og lykke fremover . Gå ud og brug jeres stemmer i sam-
fundet og husk ”samtale fremmer forståelsen” .

Hermed dimitterer jeg jer årgang 2018 fra Thisted Gym-
nasium .
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2p

Alberte Caroline Würtz Bavnbæk

Alex Rask Kær

Alexander Søe Salseggen

Benjamin Jensen

Benjamin Kristensen

Camilla Hjulmand Kiilsgaard

Caroline Marie Winther Røge

Emil Larsen

Emma Sejersbøll Valberg-Madsen

Emma Sølvmose

Eskild Juul Christensen

Helena Kristiansen

Ida Hedegaard Yde

Jakob Vinther Nielsen

Johanne Kjeldgaard

Julie Østergaard

Karla Møller

Nicoline Hilligsø Gravgaard

Nikolai Eliasson

Rasmus Staugård

Rikke Vilsbøll Henriksen

Sabrina Kirstine Andersen

Særún Osk Magnadóttir

Thomas Back Andersen

rød skrift = ikke på billedet
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3a

Andreas Høilund Pedersen

Anne Bjørg Kloster

Cecilie Håkansson

Ida Marie Kjær Stampe

Jakob Høster Melballe

Kasper Grønkjær Thomassen

Lukas Würtz Mathiassen

Lærke Munk Christensen

Mads Bakke Nielsen

Magnus Sandvad Thorhauge

Marie Nørgaard Skoust

Nanna Frost Pilgaard

Ronni Per Bjerregaard

Simon Emil Bundgaard Nielsen
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3b

Andrea Svanborg
Anne Ryming Christensen
Annemette Holm Thomsen
Astrid Thøgersen Olesen
Camilla Østergaard Jensen
Carina Brink Rasmussen
Casper Lyhne
Christina Bendix Nielsen

Emma Berg Andersen
Ida Hove Kjeldsen
Jannie Knudsen
Jenny Thyborøn Kristensen
Johanne Lukassen
Laura Asgeir Berg
Louise Bladtkramer Skadhauge
Louise Elisabeth Larsen

Louise Kamstrup Skydt
Maja Grønkjær Poulsen
Maja Wittendorff Jørgensen
Maria Korsholm Mortensen
Sille Matilde Jørgensen
Simone Ryltoft Vang
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3c

Amina Haskovic
Camilla Bisgaard Nilsson
Camilla Stenkjær Futtrup
Cecilie Søgaard Jensen
Cecilie Vangsgaard
Frederik Brøchner Jensen
Johanne Rysgaard Nielsen
Katrine Bliksted Pedersen

Katrine Kaarfast Thousgaard
Kristine Margit Guldhammer
Laura Kvistgaard Kjelstrup
Laura Yde Lundager Borggaard
Lukas Göggerle
Maiken Hviid Henriksen
Maja Munkholm
Maria Vendelbo Christensen

Marie Klithede
Mia Rægaard Agesen
Morten Lynggaard Bay Smidt
Simone Spanggaard Futtrup
Sørine Skriver Fjeldgaard
Thea Bang Rokkjær
Trine Gravgaard Pedersen
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3d

Amalie Hornstrup

Amy Kit Thomsen

Anna Kastholm Christensen

Anne Kirstine Ladefoged Hove

Emilie Cathrine Raaby Sloan

Emma Vestergaard Nielsen

Frederikke Bang Gramstrup

Ingeborg Christine Leegaard

Josephine Franck Sørensen

Kamilla Krabbe Jensen

Kristine Margrethe Skovsted

Laura Bøjer

Linea Bach Olesen

Marcel Jespersen

Marie Korsholm

Nanna Rosenkrantz Jacobsen

Nicolai Nedergaard Skovsgaard

Nicoline Sixhøj Petersen

Pia Worm Skammelsen

Sara Jensen

Sarah Maximiliansen Skammelsen

Silke Lili Vang Jeppesen

Sofie Boe Weis Jensen
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3u

Amalie Bovbjerg Poulsen

Amanda Harbøll Rasmussen

Anders Grønkjær Nielsen

Andreas Frost Andersen

Anne Thiel Jørgensen

Cecilie Fusager

Celine Kvejborg Busch

Emil Pilgaard Vinther (på roll-up)

Esben Fink Baun

Helene Hansen

Jakob Frederik Brogaard Aeppli

Jeppe Klit Broksø

Julie Damsgaard Amtoft

Julie Fusager

Katrine Dige Houmøller

Laurits Heskjær

Lotte Damgaard Hjortshøj

Magnus Pilgaard Christensen

Maria Ellegård Brodersen

Marianne Mark Korsgaard

Mathilde Brun

Nadia Ingeborg Falksen

Natasja Stentoft Urth

Rebekka Husted Kristiansen

Sanne Vehl Rytter

Sophie Poulsen

Søren Overgaard

Taja Hopmann Hansen

rød skrift = ikke på billedet
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3x

Alex Nedergaard Sørensen

Andreas Bidstrup Hovmark

Bianka Rumi

Christoffer Ravn Søndergaard

Daniel Kvist Sørensen

Emilija Jonciauskaite

Esben Kær                                          

Frederik Leegaard Pedersen

Gustav Kjær Poulsen

Helene Anna Kristine Hansen

Julia Kirstine Larsen

Kirsten Wilbrandt Kjær

Laura Bach Salmonsen

Laura Stausholm Hansen

Louise Houmøller

Magnus Ibsen Rishøj

Maja Holst Rasmussen

Maria Smed

Martin Ahlman Pedersen

Mathilde Toft Thomsen

Mohammad Taha Marmar

Niklas Duedal Leolnar

Sanne Hedeholm Jensen

Simon Højgaard Pedersen

Simone Svinth Møller

Sophus Viktor Fuglsang

Zahra Ahmadi

rød skrift = ikke på billedet
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3y

Anna Amalia Martens K Larsen
Emil Hilligsøe Lauritsen
Emma Dalgaard Jensen
Emma Kildemoes Kragh Møller
Ezatullah Ahmadi
Imona Hasiba Toft Muratbegovic
Jens Buchbjerg Paulsen

Jesper Christensen
Julie Søndergaard Christensen
Kirsten Tøgersen
Laura Gruchot Olandersen
Lilly Mathilde Brander Nielsen
Lucas Dandernelle Christensen
Magnus Vestergaard Poulsen

Martin Krog Nielsen
Mette Bak Johansen
Poul Svanborg Pedersen
Salim Khaled Mogharbel
Sara Villadsen Vandet
Tobias Rask Ballisager Bøtker
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Amra Habibovic
Engelsk-dramatik
hc@thisted-gymnasium .dk

Anette Halkier
Dansk-engelsk
ah@thisted-gymnasium .dk

Anja Merrild Knudsen
Spansk-dansk
Uddannelseschef
ak@thisted-gymnasium .dk

Ann Bak Middelboe
Historie-samfundsfag
Uddannelseschef
am@thisted-gymnasium .dk

Anne-Birgit Odgaard
Engelsk-dansk
ao@thisted-gymnasium .dk

Anne Steen Wadmann
Dansk-engelsk

Aslak Holler Jensen
Kantinsbestyrer
je@thisted-gymnasium .dk

Astrid Christoffersen
Kantinemedarbejder
ac@thisted-gymnasium .dk

Benedikte Vester-
gaard-Thomsen
Dansk-religion
bs@thisted-gymnasium .dk

Bent Bryld Gravesen
Fransk-historie
bg@thisted-gymnasium .dk

Bente Bundgaard Larsen
Samfundsfag-idræt
bl@thisted-gymnasium .dk

Betina Nyborg Thomsen
Matematik-fysik
bn@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017-18

Barbara Kalmus Larsen
Tysk-idræt
ba@thisted-gymnasium .dk

Anne Juhl Lauridsen
Kemi-matematik
aj@thisted-gymnasium .dk

Ann Britt Wolsing
Spansk-samfundsfag
aw@thisted-gymnasium .dk
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Bo Vestergaard-Thomsen
Religion-filosofi
Studievejleder
bt@thisted-gymnasium .dk

Camilla Lund Rasmussen
Rengøringsassistent

Carsten Humlum
Biologi-idræt

Charlotte Elvang 
Ranneries
Spansk-billedkunst
cr@thisted-gymnasium .dk

Conny Krog
Rengøringsassistent

Curt Lerche Olsen 
Kemi-fysik
co@thisted-gymnasium .dk

David Pind Jessen
Biologi-naturgeografi

Dorte Østervig Jensen
Rengøringsassistent

Gert Westphall Poulsen
Historie-psykologi
gp@thisted-gymnasium .dk

Gorm Hansen
Matematik-informatik
gh@thisted-gymnasium .dk

Hans Henrik Holm
Matematik
ha@thisted-gymnasium .dk

Gitte Nystrup Jørgensen
Engelsk
gj@thisted-gymnasium .dk

Flemming Pedersen
Matematik-fysik
fp@thisted-gymnasium .dk

(Christian) Marc Andersen 
Borg
Biologi-idræt
ma@thisted-gymnasium .dk

Bo Hove
Matematik
Uddannelseschef
bh@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017-18
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Jakob Korsbæk
Engelsk-historie
jk@thisted-gymnasium .dk

Jesper Mulbjerg Gravers
Historie-engelsk
jg@thisted-gymnasium .dk

Jette Lassen
Dansk-tysk
jl@thisted-gymnasium .dk

John Erik Pedersen
Pedelmedhjælper

Jonna Lynge
Sekretariatsleder
post@thisted-gymnasium .
dk

Julie Galsgård Jonsen
Dansk-samfundsfag
ju@thisted-gymnasium .dk

Karina Stevenson 
Musik-engelsk
ks@thisted-gymnasium .dk

Lars Kold Jensen
Pedel
lj@thisted-gymnasium .dk

Lars Schüsler
Naturgeografi

Lars Stenbæk Madsen
Naturgeografi-idræt
Uddannelseschef
lm@thisted-gymnasium .dk

Lars-Jørn Pedersen
Kemi-fysik
lp@thisted-gymnasium .dk

Lasse Nielsen
Kantinemedhjælper

Personale 2017

Lars Rud Bille
Samfundsfag-filosofi
bi@thisted-gymnasium .dk

Jonas Christian Iuul
Græsk-latin-oldtidskund-
skab
iu@thisted-gymnasium .dk

Helle Møllgaard Siim
Administrationsmedar-
bejder
si@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017-18
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Lotte Bech
Dansk-psykologi
be@thisted-gymnasium .dk

Louise Brøndum Dubillot
Historie-idræt
ld@thisted-gymnasium .dk

Luise Hedegaard Hansen
Tysk-dansk
lh@thisted-gymnasium .dk

Mads Lundbak Severinsen
Fysik-matematik
ms@thisted-gymnasium .dk

Maria Lundgren Kiel
Fransk

Martin Fjord
Dansk
mc@thisted-gymnasium .dk

Morten Bo Bertelsen
Samfundsfag
Studievejleder
mb@thisted-gymnasium .dk

Orla Poulsen
Historie-dansk-mediefag
IT-chef
op@thisted-gymnasium .dk

Peter Toftgaard Dubillot
Idræt-biologi
pd@thisted-gymnasium .dk

Pia Vigsø Lassen
Kemi-biologi
Studievejleder
pl@thisted-gymnasium .dk

Regitse Hansen
Bibliotekar
rh@thisted-gymnasium .dk

Rikke Mattebjerg Iuul
Græsk-oldtidskund-
skab-dansk
Studievejleder
rm@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017

Peter Møller Ubbesen
Musik-mediefag
pu@thisted-gymnasium .dk

Maja Røge Dissing 
Pedersen
Kantinemedhjælper

Lisbeth Tavs Gregersen
Kemi-matematik
lg@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017-18
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Rune Gade Therkildsen
Biologi-samfundsfag
rt@thisted-gymnasium .dk

Sabrina Christensen 
Søgaard
Engelsk-dansk
ss@thisted-gymnasium .dk

Sejr Smed Helleberg
Historie-idræt
Bygningsadministrator
sh@thisted-gymnasium .dk

 .

Simone Morsing Larsen
Ernæringsassistentelev

Søren Christensen
Tysk-dansk
Rektor

Søren Jensen
Pedel
sj@thisted-gymnasium .dk

Søren Odgaard 
Christensen
Dansk-religion
sc@thisted-gymnasium .dk

Tanja Tøfting Jensen
Rengøringsassistent

Thomas Bernth 
Johannsen
Musik-dansk

‚

Thomas Dart Kirkelund
Engelsk-historie
tk@thisted-gymnasium .dk

Thøger Brinkmann Nielsen
Biologi
tn@thisted-gymnasium .dk

Tina Marie Trap Godau
Historie-dansk
tt@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017

Theodor Willibald 
Harbsmeier
Græsk-latin-oldtidskund-
skab-kinesisk-tysk
th@thisted-gymnasium .dk

Stine Sloth Fohlmann
Fransk-dansk
sf@thisted-gymnasium .dk

Rikke Mærkedahl 
Nørgaard
Lønmedarbejder
rl@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017-18
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Torben Schack Iversen
Samfundsfag-naturge-
ografi
ti@thisted-gymnasium .dk

Trine Jensen
Kantinemedhjælper

Ulla Hvam Andersen
Regnskabschef
ua@thisted-gymnasium .dk

Vibeke Munk
Tysk-spansk
vm@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017

Tine Bødtkjer
Dansk-dramatik
bo@thisted-gymnasium .dk

Personale 2017-18

Afgangseleverne fik en sang af lærerne på sidste skoledag

77
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Tak for indsatsen!
Når et skoleår rinder ud, er det ensbetydende med, at 
det også er skiftedag for noget af personalet . For nogle 
er skoleårets afslutning ’målstregen’ i et langt arbejdsliv, 
for andre (årsvikarerne) er det tidspunktet, hvor ansæt-
telseskontrakten løber ud . 

- Der skal lyde en stor tak til alle, der forlader skolen 
med udgangen af dette skoleår . Om man kun kortva-
rigt eller i årtier har haft sin gang på skolen, har man 
med sikkerhed haft en stor betydning for de unge og 
deres uddannelse på Thisted Gymnasium . Jeres indsats 
betyder alt! Når det ’tilbageblivende’ personale efter en 

velfortjent sommerferie møder ind på skolen igen, er 
det samtidig tidspunktet, hvor nye kolleger skal hilses 
velkommen . 

I skoleåret 2018-2019 er nyansat Maria Berggreen, der 
skal undervise i  fransk og oldtidskundskab og Line Fa-
den-Babin, der skal undervise i fysik og matematik . En-
delig vender Nicolaj Bertelsen tilbage til skolen for at 
undervise i historie .

Fratræder

Sejr Smed 
Helleberg  
(1982-2018). Fratræ-
der i september.

Carsten Humlum 
(1980-2018) 

David Pind Jessen 
(2007-2018) 

Trine Jensen 
(2016-2017)

Lars Stenbæk 
Madsen 
(1984-2018). Fratræ-
der i september.

Lars-Jørn Pedersen 
(2009-2018). Fra-
træder i september.

Benedikte Vester-
gaard-Thomsen 
(1994-2018)

Anne Steen 
Wadmann 
(2017-2018)
 

Lars Schüsler 
(2017-2018)

Maria Lundgren Kiel 
(2017-2018)

Thomas Bernth 
Johannsen 
(2017-2018)
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THISTED GYMNASIUM
STX OG HF

Ringvej 32 
7700 Thisted 

Tlf . nr . 97 92 34 88 
Telefax 97 91 13 52

post@thisted-gymnasium .dk 
www .thisted-gymnasium .dk
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